
Buďme jednotní 
v podpore požiadaviek
Vážené panie starostky,  
vážení páni starostovia,

pred pätnástimi rok-
mi, v roku 2005, sa 
ukončil proces decen-
tralizácie vo verejnej 
správe. Išlo o presun 
veľkého balíka kom-
petencií a pridruže-
ných financií zo štát-
nej správy na miestnu 
a regionálnu samo-
správu. Zavŕšila sa 
tým jedna etapa reformy verejnej správy, ktorá ju 
mala zefektívniť tým, že ju priblížime k občanom, 
teda na obecnú, mestskú a regionálnu úroveň. 

Po vyše pätnástich rokoch môžeme pove-
dať, že reforma bola prospešná pre všetkých. 
Štát ušetril financie, keďže obce a mestá vy-
konávajú pridelené kompetencie s menšími 
nákladmi ako štátna správa. Obce a mestá 
mohli podstatne zlepšiť kvalitu služieb pre 
obyvateľov a infraštruktúry pôvodne posky-
tovaných štátom. Občania mohli a môžu cez 
svojich starostov a poslancov priamo ovplyv-
ňovať tie stránky života v obciach a mestách, 
na ktoré predtým pre anonymitu štátnej sprá-
vy nemali žiadny vplyv. A aj napriek všeobec-

nej nedôvere občanov v politikov, starosto-
via a primátori patria k najdôveryhodnejším 
osobnostiam vo verejnom živote.

Systém prežil pätnásť rokov a preukázal 
svoju efektivitu, no namiesto jeho posilňova-
nia a vylepšovania ho v posledných rokoch 
začali politici a ministerskí úradníci čoraz čas-
tejšie podkopávať. Pridávaním nových povin-
ností bez finančného krytia, odkrajovaním zo 
samosprávneho finančného koláča, nesysté-
movými zákonmi, dehonestovaním statusu 
starostu. Dnes je miestna samospráva znovu 
na križovatke. V najbližšom období buď zo-
stane v zovretí centralizačných snáh a bez-

prizorných zákonov „instantnej“ politiky, alebo 
sebavedomo vykročí do ďalšieho desaťročia 
a obháji si silné postavenie v rámci systému 
verejnej správy. Na to však nebude stačiť 
len zlepšený výkon vedenia Združenia miest 
a obcí Slovenska a Rady ZMOS.

Mali by k tomu prispieť všetci starostovia 
a primátori. Okrem svojej poctivej práce aj tým, 
že sa budú vždy zasadzovať za silnú samo-
správu a budú jednotní v podpore jej požiada-
viek. Pokúsme sa teda v roku 2020 pomáhať 
nielen svojej obci a mestu, ale aj celej sloven-
skej samospráve! MAROŠ SAGAN

VEĽKÉ KOSTOĽANY 17. MARCA 2020

XXX. snem ZMO región JE Jaslovské Bohunice                

  XXIX. snem ZMO, región JE Jaslovské Bohunice sa uskutočnil 20. februára 2019 v Spoločenskom dome v Jaslovských Bohuniciach. 
Zúčastnilo sa na ňom 122 delegátov, čo je 82 % členov združenia. Snem zvolil nové orgány združenia, schválil Programové zamera-
nie na rok 2019, dodatok stanov č. 1 – zmena sídla, rozpočet na rok 2019 a venoval sa ďalej praktickým problémom v samospráve. 

  Pracovné predsedníctvo XXIX. snemu, prvého po Komunálnych voľbách 2018. Zo za-
čiatku ho viedol vtedajší predseda Ing. Vladimír Púčik, ktorý neskôr odovzdal štafetu 
novozvolenému predsedovi Mgr. Saganovi. Foto: archív ZMO (2x)
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ZMO, región jadrových elektrární Jaslov-
ské Bohunice je jedným z najväčších a naj-
aktívnejších regionálnych združení miest 
a obcí na Slovensku. Združenie má už po-
merne dlhú, takmer 30-ročnú históriu, na 
ktorú môže byť právom hrdé, ale ktorá 
všetkých jej členov aj zaväzuje. Hoci rok 
2019 bol len prvým, rozbehovým rokom 
v aktuálnom volebnom období, pre združe-
nie to bol rok významný s viacerými dôle-
žitými udalosťami. 

Naše združenie malo 149 členov, t. j. obcí 
a miest v okruhu do 30 km od jadrovej elektrár-
ne Bohunice. Od svojho snemu 20.2.2020 zdru-
ženie riadi nový predseda Mgr. Maroš Sagan, 
PhD. a 18-členná rada v zložení: Mgr. Maroš 
Sagan, PhD., predseda – Cífer, Ing. Roman 
Súkeník, podpredseda – Zemianske Sady, 
Ing. Martin Červenka, podpredseda – Ratkov-
ce, Ladislav Boháčik – Pečeňady, Dušan Daloš 
– Rakovice, Ing. Ivan Dobrovodský – Vlčkov-

ce, Mgr. Dagmar Jakubcová – Dolné Zelenice, 
Mgr. Peter Jančovič, PhD. – Piešťany, Pavol 
Johanes – Kátlovce, Mgr. Terézia Kavuliaková, 
Leopoldov, JUDr. Marta Kolková – Radošina, 
Božena Krajčovičová – Jaslovské Bohunice, 
Mgr. Eva Kukučková – Horné Otrokovce, Mgr. 
Martin Lednický – Pobedim, Mgr. Gilbert Liš-
ka – Veľké Kostoľany, Slavomír Pocisk – Jab-
lonec, PhDr. Mgr. Ľuboš Šúry – Dolná Streda, 
PhDr. Karol Zachar – Dechtice.

Rokovanie rady sa uskutočnilo osemkrát, 
s priemernou účasťou 75 percent.

Kontrolná komisia v zložení Ing. Eva Ha-
nusová, predsedníčka – Vinohrady n. V. (pra-

videlne sa zúčastňuje na rokovaniach rady 
ZMO s hlasom poradným), Mgr. Denisa Ivan-
číková – Gáň, Ing. Tibor Marek – Majcichov. 
Kontrola v zmysle stanov sa uskutočnila dva-
krát, a to so stopercentnou účasťou.

Hlavné úlohy nášho združenia, tak ako sú defi-
nované v stanovách a ako sa postupne vyprofilo-
vali v praxi, by sa dali rozdeliť do troch kategórií.

–  Prvou je obhajoba záujmov našich člen-
ských obcí a miest mimo regiónu na celo-
slovenskej báze.

–  Druhou skupinou úloh je presadzovanie 
našich záujmov na regionálnej, domácej 
pôde združenia.

VYHODNOTENIE ČINNOSTI ZMO, REGIÓN JE JASLOVSKÉ BOHUNICE ZA ROK 2019

Úspech združenia je v rukách
každého z nás

  Prezentácia delegátov XXIX. snemu v Spolo-
čenskom dome v Jaslovských Bohuniciach, 
kde sa snem už viac rokov tradične konal

  Po oficiálnych prijatiach a stretnutiach na 
pracovnej ceste nasledovala pešia pre-
hliadka historického centra mesta Minsk 
so sprievodkyňou

  Rada ZMO vyjadrila 13.5.2019 podporu kandi-
dátovi na predsedu ZMOS pre B. Trégera, pri-
mátora L. Hrádku a odporučila členom, ktorí 
sa zúčastnili na 30. sneme ZMOS, aby mu pri 
voľbe dali svoj hlas
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–  Treťou veľkou kategóriou sú takpovediac 
„mäkké“ činnosti najrôznejšieho druhu, na-
príklad aktivity smerujúce k zintenzívneniu 
komunikácie medzi obcami, informačné, 
vzdelávacie a koordinačné aktivity, organi-
zácia kultúrnych, spoločenských a športo-
vých podujatí, mediálne a PR aktivity atď.

ZMOS – zmysel a pridaná 
hodnota aj pre naše združenie

Obhajoba záujmov miest a obcí združenia 
na celoslovenskej úrovni prebieha predovšet-
kým prostredníctvom práce našich delegova-
ných členov v Rade ZMOS a v jeho odborných 
sekciách, ktorými sú Ing. Roman Súkeník, člen 
sekcie ekonomiky a financovania, Ing. Martin 
Červenka, predseda sekcie pôdohospodár-
stva a rozvoja vidieka, Mgr. Peter Jančovič, 
PhD., predseda sekcie inovácii, regionálneho 
rozvoja a cestovného ruchu, Mgr. Gilbert Liš-
ka, člen sekcie dopravy, výstavby, hospodár-
stva a energetiky, Mgr. Maroš Sagan, PhD., 
člen sekcie medzinárodných vzťahov.

V tejto oblasti sa odohrávali mimoriadne 
dôležité povolebné procesy vedúce k výme-

ne vedenia ZMOS. Naši piati členovia v ce-
loslovenskej rade sa ich snažili ovplyvňovať 
tak, aby prebehli kultivovane a k čo najväč-
šiemu prospechu celej organizácie a jej čle-
nov. Nakoniec, dvaja z nás boli zvolení aj 
za predsedov odborných sekcií združenia 
a stali sa členmi predsedníctva. Netreba si 
zakrývať oči pred tým, že situácia v ZMOS 
bola v roku 2019 nestabilná, a že združe-
nie nedokázalo dostatočne účinne obhajo-
vať záujmy svojich členov. Zimná údržba 
chodníkov, obedy zadarmo, zníženie veku 
povinnej školskej dochádzky, skokové zvy-
šovanie platov v školstve, navýšenie nezda-
niteľnej časti základu dane fyzických osôb 
či iné opatrenia bez kompenzácie pre obce 
a mestá nás ročne stoja a budú stáť stámilió-

  Účastníci pracovnej cesty v Minsku pred strediskom sociálnych služieb – domovom pre 
matky, rodičov znevýhodnených detí a detí so závislosťami, ktoré si 5.9.2019 prezreli, 
vypočuli si prednášku o aktivitách a diskutovali s jeho riaditeľkou

  V júni 2019 členovia OIK Bohunice navštívi-
li Atómovú elektráreň Cernavoda v Rumun-
sku. Účastníkov prijal riaditeľ elektrárne, 
ktorý ich oboznámil s technickými para-
metrami a celkovým vývojom elektrárne 
a jadrovej energetiky ako celku.

  OIK na spoločnom rokovaní Bohuníc, Mo-
choviec a Dukovian na Vysočine. V pod-
zemnom výskumnom pracovisku Bukov 
(24.5.2019), ktoré bude slúžiť predovšet-
kým na realizáciu výskumných prác zadá-
vaných SÚRAO, ale priestory laboratória 
budú môcť využívať aj medzinárodné ve-
decké tímy, vysoké školy a ďalšie inšti-
túcie. Zároveň investícia vytvorí zhruba 
50 pracovných miest, predovšetkým pre 
zamestnancov uzatváranej uránovej bane 
nachádzajúcej sa v lokalite. Predpokladané 
náklady na výstavbu a prevádzku uvedené-
ho laboratória sú odhadované na približne 
1 miliardu českých korún. 
    Pracovisko Skalka v údolí rieky Nedvědič-
ky u Rožné, záložná lokalita pre centrálny 
medzisklad VJP. Lokalita má vydané platné 
územné rozhodnutie a stavebné povolenie 
a začala sa prvá etapa výstavby, ktorou je 
vybudovanie záchytného bazénu podzem-
nej vody. Vlastná prieskumná štôlňa je tvo-
rená tunelom dlhým 400 m s rozrážkami do 
strán, kde sa robia ďalšie výskumné vrty.
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ny eur. Tieto danajské dary našich politikov 
pohltia väčšinu navýšených finančným zdro-
jov prichádzajúcich v podielových daniach. 
Na druhej strane išlo o rok konštituovania 
nového vedenia Združenia miest a obcí Slo-
venska a, žiaľ, aj o rok pred parlamentnými 
voľbami, v ktorom akoby sa roztrhlo vrece 
s „antisamosprávnymi“ myšlienkami a skut-
kami vrcholových politikov. Navyše na po-
zadí tohto diania prebiehalo emóciami na-
bité vyjasňovanie si vzťahov medzi ZMOS 
a Úniou miest Slovenska. Členovia celoslo-
venskej Rady ZMOS z nášho združenia pre-
sadzovali názor, že ZMOS síce v posledných 
rokoch nie je dostatočne efektívne a nedoká-
že adekvátne reagovať na rôzne nesystémo-
vé legislatívne návrhy, ale na druhej strane 
je nenahraditeľné akoukoľvek inou organizá-
ciou, vzhľadom na svoju širokú členskú zák-

ladňu, odborné zázemie či dôležitú a ťažko 
vybojovanú pozíciu hlavného partnera štátu 
pri riešení otázok samosprávy. Pri hodnotení 
jeho činnosti si treba uvedomiť, aký obrovský 
záber má, veď práve ZMOS sa vyjadruje ku 
všetkým prebiehajúcim legislatívnym zme-
nám a vnáša do zákonodarných, rozpočto-
vých či iných procesov prebiehajúcich vo ve-
rejnej správe samosprávny pohľad. Niekedy 
to robí veľmi kvalitne a aj úspešne, niekedy 
síce kvalitne, no bez efektu, ale často aj úpl-

ne nedostatočne. Preto vnímame ako kľúčo-
vé, aby ZMOS „pridalo plyn“ a robilo si svo-
ju prácu efektívnejšie a systémovejšie, aby 
ho bolo viac vidieť a počuť, aby sa okrem 
obsahu zameralo aj na moderné formy jeho 
medializácie, aby malo silnejší ťah na bránu. 
A to o to skôr, že veľká politika mestám a ob-
ciam príliš nepraje, že doba vôbec nepraje 
systémovým riešeniam a zdravému rozumu, 
ale uprednostňuje lacné a jednoduché, ľahko 
prezentovateľné myšlienky a činy. 

Združenie miest a obcí, región jadrovej 
elektrárne Jaslovské Bohunice má v nápl-
ni práce aj presadzovanie záujmov svojich 
členov priamo v regióne. Robíme to najmä 
prostredníctvom komunikácie s našimi hlav-

nými partnermi, ktorými sú prevádzkovatelia 
jadrových zariadení v regióne, Trnavský sa-
mosprávny kraj, štátna správa a ďalšie inšti-
túcie v regióne. Už z názvu nášho združenia 
vyplýva, že jednou z nosných tém, ktorým 
sa venujeme, je jadrová energetika, keď-
že táto bezprostredne ovplyvňuje život ce-
lého nášho regiónu. Jedným z praktických 
nástrojov na zabezpečenie informovanosti 
v tejto oblasti je Občianska informačná ko-
misia Bohunice. 

  Starostovia a primátori dvoch najväčších 
regionálnych združení ZMOS sa stretli 
v novembri 2019 v Grand hoteli Permon na 
Podbanskom, aby si vymenili skúsenosti 
a nadviazali kontakty

  Rokovania valného zhromaždenia Aso-
ciácie vzdelávania samosprávy v Bys-
tričke, ďalšie spoločné stretnutia člen-
ských RVC sa konajú minimálne 2-krát 
ročne, a to v januári a auguste – sú to 
pracovné porady s programom výmeny 
skúseností a riešenia tém vzdelávania, 
lektorov a činnosti RVC

  Na športových hrách ZŠ sa súťaží v disci-
plínach: futbal (môžu byť aj zmiešané 
družstvá chlapci – dievčatá), vybíjaná (len 
dievčatá), atletika: skok z miesta, beh na 
50 m, 340 m a štafeta 4 x 50 m
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Jedna z kľúčových tém: 
jadrové zariadenia v regióne
Občianska informačná komisia Bohunice 

má 16 členov, 8 zástupcov obcí ZMO, región 
JE Jaslovské Bohunice (podľa presne formu-
lovaných podmienok v štatúte), po 2 zástup-
coch majú Jadrová a vyraďovacia spoločnosť, 
a. s., Slovenské elektrárne, a. s., a 1 zástupcu 
Jadrová energetická spoločnosť Slovenska, 
a. s. Komisia sa pravidelne stretáva a rieši 
témy, ktoré vyplývajú z činnosti jadrových za-
riadení v regióne, sprostredkúva informácie, 
ktoré sú k dispozícii i obyvateľom regiónu, či 
už prostredníctvom webového sídla www.oik.
sk. O činnosti a aktivitách komisie informuje 
jej predseda PhDr. Július Zemko v podrobnej-
šom texte, ktorý nájdete v snemových novi-
nách. Okrem toho sa zástupcovia Mgr. Liška, 
starosta obce Veľké Kostoľany a PhDr. Július 
Zemko, starosta obce Špačince, pravidelne 
zúčastňujú na rokovaní Medzirezortnej pra-
covnej skupiny na riešenie občianskoprávnej 
zodpovednosti za jadrovú škodu.

V roku 2019 sme za ZMO, región JE 
Jaslovské Bohunice v rámci pripomienkové-
ho konania zaslali na Ministerstvo životné-
ho prostredia SR postupne dve stanoviská 
k správe o hodnotení navrhovanej činnos-
ti Optimalizácia spracovateľských kapacít 
technológií pre spracovanie a úpravu rádio-
aktívnych odpadov JAVYS, a. s., v lokali-

te Jaslovské Bohunice. Obe stanoviská boli 
schválené radou združenia.

V prvom stanovisku z 12.9.2019 rada akcep-
tovala len variant č. 0, ktorý nestanovuje zvý-
šené množstvo spracovaných RAO a zároveň 
túto činnosť podmieňuje spracovávaním RAO 
výhradne zo Slovenskej republiky. Po násled-
nej intenzívnej komunikácii s vedením spoloč-
nosti JAVYS, a. s., a viacnásobných stretnu-
tiach si rada ZMO dňa 28.10.2019, na návrh 
predsedu združenia Mgr. Maroša Sagana, 
osvojila miernejšie stanovisko, ktoré zaujalo už 
predtým šesť dotknutých obcí (Jaslovské Bo-
hunice, Pečeňady, Radošovce, Malženice, Niž-
ná a Dolné Dubové). Toto stanovisko súhlasí 
s variantom č. 1, ale len v prípade splnenia na-

sledovných podmienok, ktoré budú zapracova-
né do záverečného stanoviska MŽP SR: 

1)  Ministerstvo hospodárstva SR sa ako je-
diný akcionár spoločnosti JAVYS, a. s., 
bude vážne zaoberať pripomienkami do-
tknutých obcí a ekonomické a neekono-
mické stimuly budú upravené príslušnými 
legislatívnymi predpismi.

2)  Navrhovateľ sa zaväzuje, že nebude dl-
hodobo skladovať RAO od externých, za-
hraničných producentov.

3)  Navrhovateľ, ako subjekt verejnej správy, 
zriadi a bude udržiavať fond na podporu 
rozvoja regiónu, za účelom skvalitnenia 
životného prostredia a života občanov 
obcí dotknutých navrhovanou zmenou 
každoročným príspevkom z dosiahnuté-
ho čistého zisku z podnikateľskej činnos-
ti, ktorého výška bude podliehať schvá-

  Neodmysliteľnou súčasťou každoroč-
ného SAMOsprávneho dňa je cyklistic-
ký peletón, ktorého cieľom je Podky-
lava. Zľava: S. Pocisk – Jablonec, M. 
Sagan – Cífer, M. Macko – Malženice, 
R. Brtáň – Košeca, G. Liška – Veľké 
Kostoľany, M. Červenka – Ratkovce, D. 
Daloš – Rakovice, R. Súkeník – Zemian-
ske Sady. Držíme palce, aby kondícia 
minimálne vydržala, pretože tohtoročné 
cieľové miesto ešte nie je známe, ale 
účastníci tam budú čakať 3.9.2020. 

  V poradí už 13. ročník Cyklo Holeška 
tour v roku 2019 sa začal a vyvrcholil na 
Motokárovej dráhe v Trebaticiach, odkiaľ 
vyštartovalo 373 cyklistov, ktorí nové sily 
na zvládnutie trasy načerpali aj počas pre-
stávok v Kočíne a Dubovanoch

  V roku 2019 sa nám na tradičnom poduja-
tí Beh Gáňom nepodarilo urobiť spoloč-
nú – samosprávnu fotografiu, aby na nej 
boli všetci bežci aj fanúšikovia, tak aspoň 
časť účastníkov – mix bežcov a fanklubu



XXX. snem ZMO, región JE Jaslovské Bohunice6

leniu štatutárnych orgánov spoločnosti 
v zmysle platných Stanov spoločnosti.

4)  Navrhovateľ bude na webovej stránke 
spoločnosti informovať starostov dotknu-
tých obcí o:

 a)  množstvách a aktivite spracovaných 
RAO podľa pôvodcov,

 b)  množstvách a aktivite zo spracovania RAO,
 c) výpustiach do hydrosféry a atmosféry.
5)  Navrhovateľ iniciuje úpravu ustanovenia 

§§ 12 a 13 zákona č. 308/2018 Z. z. o Ná-
rodnom jadrovom fonde a o zmene a do-
plnení zákona č. 541/2004 Z. z. o miero-
vom využívaní jadrovej energie (Atómový 
zákon) a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov v z. n. p. tak, aby bol obdobne 
ako v iných krajinách (napr. Taliansko, 
Francúzsko) vytvorený fond financova-
ný z prostriedkov Národného jadrového 
fondu, na podporu dotknutých obcí re-
giónov zaťažených činnosťou nakladania 
s RAO, ktorý bude využívaný na projekty 
v oblasti skvalitnenia životného prostre-
dia a života občanov dotknutých obcí.

6)  Navrhovateľ sa zaväzuje, že bude na svo-
jich spracovateľských zariadeniach priorit-
ne spracovávať RAO zo slovenských zdro-
jov. Zahraničné RAO budú spracovávané 
doplnkovo, za účelom efektívneho využí-
vania disponibilných kapacít maximálne vo 
výške 30 % spracovateľských kapacít.

7)  Odstránenie diskriminácie medzi lokali-
tou, kde sa dlhodobo spracováva RAO 
a uskladňuje ako v jedinej v Slovenskej 
republike aj vysoko rádioaktívny odpad 
a budúcou lokalitou hlbinného úložiska. 

Na tom istom zasadnutí rady bolo zároveň 
schválené aj Memorandum o spolupráci me-
dzi ZMO, región JE Jaslovské Bohunice a spo-
ločnosťou JAVYS, a. s. Jeho podstatou je vy-
jadrenie záujmu o zintenzívnenie vzájomnej 
spolupráce zahŕňajúcej výmenu informácií, 
organizáciu pracovných stretnutí a vytvorenie 
pracovnej skupiny, ktorej členmi budú zástup-
covia JAVYS, a. s., ZMO, región JE Jaslovské 
Bohunice, zástupcovia dotknutých obcí, prí-
padne MH SR a NJF. Cieľom pracovnej skupi-
ny bude príprava podkladov: 

1. na aktualizáciu Vnútroštátnej politiky 
a vnútroštátneho programu nakladania s vyho-
retým jadrovým palivom a rádioaktívnymi od-

padmi v Slovenskej republike (ďalej len „Vnútro-
štátna politika a vnútroštátny program“) tak, aby 
v tomto dokumente bolo logicky a explicitne pre-
pojené finálne uloženie v hlbinnom úložisku s dl-
hodobým skladovaním VJP v jadrovom zariade-
ní MSVP, ktoré predchádza finálnemu uloženiu.

2. na novelizáciu zákona č. 308/2018 Z. z. 
o Národnom jadrovom fonde a o zmene a do-
plnení zákona č. 541/2004 Z. z. o mierovom 
využívaní jadrovej energie (atómový zákon) 
a o zmene a doplnení niektorých zákonov v zne-

ní neskorších predpisov v platnom znení (ďalej 
len „zákon o NJF“) tak, aby do zákona o NJF boli 
vložené paragrafové ustanovenia, na základe 
ktorých by ZMO, región JE Jaslovské Bohunice 
bolo príjemcom finančných prostriedkov z NJF 
za dlhodobé skladovanie VJP v jadrovom zaria-
dení MSVP, ktoré by slúžili na podporu a rozvoj 
regiónu podobne, ako to je upravené v zákone 
o NJF v prípade už existujúcej úpravy podpory 
realizácie činností súvisiacich s vybudovaním hl-
binného úložiska v Slovenskej republike. 

3. na finalizáciu vyššie uvedených podkladov 
tak, aby v prípade Vnútroštátnej politiky a vnút-
roštátneho programu, tento dokument mohol 
byť schválený vládou SR v aktualizovanom zne-
ní a v prípade zákona o NJF, aby boli pripravené 
všetky podklady na začatie legislatívneho pro-
cesu novelizácie zákona o NJF v zmysle vyššie 
uvedených úloh a cieľov.

Memorandum je zverejnené na webo-
vom sídle združenia: https://www.zmo.sk/
zmo-1/zverejnovane-dokumenty/zmluva-
-z36-2019-2521.html

Od podpísania memoranda sa uskutočnili 
dve pracovné stretnutia medzi naším združe-
ním a vedením JAVYS, a. s., v Jaslovských 

  Futbalový zápas v Odese sme vyhrali 4:1 a potvrdili tak postavenie aktuálnych majstrov Európy

  Úspešní členovia štafety STAROSTOVIA 
ZMO aj s podporným tímom v cieli behu 
Stefanik Trail pred sochou M. R. Štefánika
v Bratislave 8. júna 2019

  Dvakrát v roku sa darcovia krvi stretávajú 
na odbere v Trstíne organizovanom MS SČK
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Bohuniciach s možnosťou prehliadky výrob-
ných zariadení spaľovne RAO. Rada ZMO 
spolu s dotknutými obcami chcú v spoluprá-
ci s JAVYS, a. s., v nasledujúcom období 
urobiť všetko pre to, aby sa ciele definované 
v memorande postupne začali napĺňať a raz 
sa stali realitou. Je prirodzené, že uvedené 
uznesenia Rady neboli prijaté jednomyseľne, 
veď názory na tak komplexnú problematiku sa 
ani nemôžu u všetkých členov zhodovať. Na 
druhej strane je dôležité, že aj o takýchto zá-
važných témach dokážeme kultivovane a bez 
neprimeraných emócií diskutovať a nakoniec 
prijať stanovisko.

K rozvoju miestnej samosprávy 
cez posilnenie krajskej samosprávy

Ďalší kľúčový partner v regióne pre nás je 
Trnavský samosprávny kraj. Na pracovných 
stretnutiach s predsedom VÚC Mgr. Jozefom 
Viskupičom sme vnímali pozitívny posun v po-
stoji VÚC k obciam a mestám, ako aj k mikro-
regiónom a miestnym akčným skupinám. Na-
šou dlhodobou ambíciou je dosiahnuť stav, 
v ktorom bude kraj kompetenčne aj finančne 
dostatočne vybavený na to, aby sa stal sku-
točným hýbateľom regionálneho rozvoja pro-
stredníctvom finančných stimulov, rôznych 
podporných nástrojov pre miestne samosprá-
vy či systémových analýz územia a jeho po-
trieb. V tejto vízii sa s vedením samosprávne-
ho kraja zhodujeme, tak ako sa zhodujeme na 

potrebe väčšej regionalizácie politiky na ná-
rodnej úrovni prostredníctvom prechodu z jed-
ného volebného obvodu na osem obvodov 
v rámci volieb do Národnej rady Slovenskej 
republiky. V blízkom období sa možno dočká-
me významného posunu v tejto oblasti, keďže 
práve v týchto týždňoch sa rozhoduje o úpl-
nom presune kompetencií v rámci budúceho 
regionálneho operačného programu zo štátnej 
správy na úroveň VÚC a Rád partnerstva.

Ďalšie aktivity
Treťou spomínanou oblasťou činnosti sú ak-

tivity smerujúce k zintenzívneniu komunikácie 
medzi obcami, informačné, vzdelávacie a kultúr-
no-spoločenské aktivity. Medzi nimi asi najviac 
oceňujete vzdelávacie podujatia organizované 
prostredníctvom Regionálneho vzdelávacie-
ho centra Trnava, ktoré malo v roku 2019 až 
135 členov. O kvalite jeho práce svedčí rastú-
ci záujem o jeho služby zo strany obcí a miest, 
ktoré nie sú členmi nášho ZMO, nakoľko im to 
naše stanovy umožňujú (10 percent všetkých 
členov RVC). RVC Trnava pripravilo pre vole-
ných zástupcov obcí a miest a zamestnancov 
obecných/mestských úradov, obcou a mestom 
zriadených rozpočtových a príspevkových orga-
nizácií v minulom roku 43 vzdelávacích podujatí 
s účasťou 3 950 účastníkov, okrem toho to bolo 
množstvo konzultácií, sprostredkovania infor-
mácií a kontaktov, pracovných materiálov.

Dôležitou pracovnou platformou na výmenu 
informácií sú aj výbory pre otázky zamestna-

nosti pri úradoch práce, sociálnych vecí a ro-
diny, v ktorých nás zastupujú naši kolegovia. 
V okrese Hlohovec: Mgr. Terézia Kavuliaková, 
Leopoldov, v okrese Trnava PhDr. Július Zem-
ko, Špačince, Juliana Belicová, Dolné Oreša-
ny, v okrese Piešťany Dušan Daloš, Rakovice 
a v okrese Galanta Ing. Roman Súkeník, Ze-
mianske Sady.

Všetky vyššie uvedené aktivity by naša orga-
nizácia nezvládla bez kvalitnej kancelária zdru-
ženia a RVC. Tá naša sídli od júna 2019 v no-
vých priestoroch na adrese Ulica Paulínska 20, 
2. poschodie v Trnave a vykonáva kompletné or-
ganizačné zabezpečenie všetkých aktivít, podu-

jatí, administratívu, hospodárske a technické 
úlohy súvisiace s činnosťou združenia. Činnosť 
v plnom rozsahu realizuje na výbornej úrovni ve-
dúca kancelárie Mgr. Andrea Briestenská.

Združenie pripravilo v roku 2019 množstvo 
pracovných stretnutí, športových a kultúrnych 
aktivít práve pre našich členov. Bližšie infor-
mácie o nich nájdete v snemových novinách 
spolu s fotografiami a pribežne o všetkých 
podujatiach slovne a obrazom informujeme na 
webovej stránke združenia www.zmo.sk

Vážené kolegyne, vážení kolegovia,
chcel by som poďakovať predovšetkým tým, 

ktorí akýmkoľvek spôsobom prispeli v roku 
2019 k činnosti nášho združenia. Či už prá-
cou v rade a kontrolnej komisii, zastupovaním 
nášho združenia v rôznych orgánoch, prácou 
v kancelárii združenia alebo akoukoľvek pod-
pornou činnosťou, aktívnou účasťou na podu-
jatiach, či len prejavom dobrej vôle. Rovna-
ko vám všetkým ďakujem za šírenie dobrého 
mena miestnej samosprávy a obhajobu jej zá-
ujmov. Ďakujem aj našim partnerom a inštitú-
ciám, s ktorými spolupracujeme.

Zároveň vyzývam všetkých kolegov k akti-
vite a spolupráci, každý názor, návrh, podnet 
a iniciatíva sú vítané. Ak chceme ako združe-
nie byť úspešní, každý z nás by mal niečím 
prispieť.

 Mgr. MAROŠ SAGAN, PhD. 
 predseda ZMO, 

 región JE Jaslovské Bohunice
 Foto: archív ZMO

  Areál kúpaliska v Páci 27. júna 2019 už druhýkrát poskytol zamestnancom obecných úradov ZMO, región JE Jaslovské Bohunice ideálne 
prostredie na odreagovanie sa od každodenných povinností – mohli si vybrať, čo im najlepšie vyhovovalo – vodu, piesok, náradie...

  Na vianočnom stretnutí starostiek a starostov 
12.12.2019 už štvrtýkrát v Ružindole si tento 
raz účastníci úspešne prepožičali mená, vý-
zor i talenty slovenských, českých i sveto-
vých osobností hudobného šoubiznisu
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A) Organizačná oblasť
 1.  Aktívne podporovať činnosť kancelárie 

združenia ako základnej komunikačnej 
a organizačnej zložky združenia a tiež 
vlastného Regionálneho vzdelávacieho 
centra.

 2.  Zabezpečovať činnosť rady združe-
nia ako najvyššieho výkonného orgánu 
združenia.

 3.  Aktívne zastupovať združenie v orgá-
noch ZMOS (predsedníctvo, rada, odbor-
né sekcie) a prostredníctvom nich presa-
dzovať záujmy samosprávy regiónu.

 4.  Intenzívne spolupracovať s predstavi-
teľmi samosprávnych krajov a regionál-
nymi poslancami Národnej rady SR.

 5.  Pokračovať v aktívnej spolupráci s pre-
vádzkovateľmi jadrovej energetiky v re-
gióne prostredníctvom orgánov združe-
nia, členskej základne i Občianskej 
informačnej komisie Bohunice.

 6.  Pri plnení úloh v oblasti originálnych 
a prenesených kompetencií spolupraco-
vať s orgánmi štátnej a verejnej správy, 
odbornými inštitúciami.

B) Legislatívna oblasť
 1.  Naďalej trvať na ďalšom posilňovaní 

financovania miestnej samosprávy, na-
koľko súčasný model financovania neu-
možňuje samosprávam primerane plniť 
funkcie, ktoré im prislúchajú zo zákona. 
Každému zásadnému výdavku samo-
správ spojeného s výkonom ich kompe-
tencií musí zodpovedať primerané na-
výšenie ich príjmov od štátu.

 2.  Žiadať dofinancovanie preneseného 
výkonu štátnej správy na úseku staveb-
ného poriadku a územného plánovania, 
školstva, cestnej dopravy a pozemných 
komunikácií, ochrany ovzdušia, vod-
ného hospodárstva a ochrany prírody 
a krajiny.

 3.  Dôrazne presadzovať, aby sa v proce-
soch prideľovania dotácií z verejných 
zdrojov zaviedli systémové zmeny sme-
rujúce k odstráneniu neprimeranej byro-
kratickej záťaže, k systematickému od-
bornému mapovaniu skutočných potrieb 
v území, k nárokovateľnosti na základe 
splnenia exaktne definovaných objektív-
nych kritérií, k nasmerovaniu zdrojov do 
oblastí a k prijímateľom, kde existuje re-
álna potreba finančnej podpory. Cieľom 
je zvýšenie efektívnosti využitia verej-
ných zdrojov, spravodlivosti v procesoch 
ich prideľovania a zníženie miery korup-
cie v celom systéme.

 4.  Naďalej presadzovať takú zmenu le-
gislatívy o voľbách, ktorá zabezpečí, 
aby Slovensko vo voľbách do NR SR 
bolo rozdelené na minimálne 8 voleb-
ných obvodov.

 5.  Žiadať vládu SR o vytvorenie cestného 
fondu určeného na rekonštrukciu miest-
nych komunikácií, ktoré patria k najviac 
podfinancovanej časti komunálnej in-
fraštruktúry.

 6.  Presadzovať systémové vylepšenia le-
gislatívy v oblasti odpadového hospo-
dárstva miest a obcí. Požadovať také 
zmeny v systéme vykazovania odpadov 
a na úrovni OZV, zberových spoločností, 
MŽPSR a spracovateľov vyseparovaných 
zložiek odpadu, ktoré zabezpečia spra-
vodlivé a motivačné podmienky naklada-
nia s odpadmi pre všetky obce a mestá.

 7.  Prostredníctvom zástupcov Medzi-
rezortnej pracovnej skupiny občian-
skoprávnej zodpovednosti za jad-
rové škody naďalej požadovať, aby 
Slovenská republika pristúpila k Pro-
tokolu 1997, ktorým sa mení a dopĺňa 
Viedenský dohovor o občianskoprávnej 
zodpovednosti za jadrové škody spôso-
bené jadrovou udalosťou z roku 1963.

 8.  Naďalej iniciovať prijatie zákona 
o rádioaktívnych odpadoch a vyhore-
tom jadrovom palive ako ekonomické-
ho a kompenzačného nástroja regiónu 
v oblasti ohrozenia.

 9.  Aktívne presadzovať napĺňanie cieľov 
Memoranda o spolupráci podpísaného 
medzi ZMO, región JE Jaslovské Bo-
hunice a spoločnosťou JAVYS, a. s.

 10.  V oblasti základného školstva poža-
dovať:

  a)  znovuzavedenie financovania opráv 
školských objektov poskytovaním fi-
nancií na tzv. havarijné situácie, ale-
bo iným systémom,

  b)  intenzívnejšie poskytovanie dotácií 
na budovanie novej školskej infraš-
truktúry: telocviční, odborných učeb-
ní, nových učební.

C) Ostatné aktivity
 1.  Pokračovať vo vytváraní podmienok 

na organizovanie vzdelávania volených 
predstaviteľov a zamestnancov samo-
správy prostredníctvom vlastného Regio-
nálneho vzdelávacieho centra.

 2.  Organizovať tradičné podujatia v oblas-
ti kultúry, športu a výmeny skúseností.

 3.  Informovať obyvateľov obcí a miest 
o úlohách a práci miestnej samo-
správy a ZMO, regiónu JE Jaslov-
ské Bohunice prostredníctvom regio-
nálnych médií, miestnych možností, 
web stránky združenia www.zmo.sk 
i odkazom na web ZMO na stránkach 
členských obcí.

 4.  Realizovať medzinárodnú spoluprácu 
a získavanie poznatkov a skúsenos-
tí z jadrových lokalít európskych krajín, 
samosprávy prostredníctvom pracov-
ných výmen skúseností.

 Schválené radou ZMO 29.1.2020
 Veľké Kostoľany 17.3.2020

PROGRAMOVÉ ZAMERANIE
činnosti ZMO, región JE J. Bohunice po XXX. sneme

NÁVRH

  Snem ZMO, región JE Jaslovské Bohunice každoročne schvaľuje dôležité dokumenty pre existenciu a prácu združenia
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V súčasnosti v Rade ZMOS zastupujú náš 
región jeho predseda Mgr. Maroš Sagan, 
PhD., starosta Cífera, ktorý je i členom sek-
cie verejnej správy, podpredseda Ing. Mar-
tin Červenka, starosta Ratkoviec – predseda 
sekcie pôdohospodárstva a rozvoja vidieka, 
podpredseda Ing. Roman Súkeník, staros-
ta obce Zemianske Sady – člen sekcie eko-
nomiky a financovania a primátor Piešťan 
Mgr. Peter Jančovič, PhD. predseda sekcie 
inovácii, regionálneho rozvoja a cestovné-
ho ruchu. Členmi 18-členného predsedníc-
tva ZMOS sú Ing. Martin Červenka a Mgr. Pe-
ter Jančovič, PhD. ako predsedovia sekcií. 
Okrem toho Mgr. Gilbert Liška, starosta Veľ-
kých Kostolian, pracuje v sekcii dopravy, vý-
stavby, hospodárstva a energetiky.

Od posledných volieb zasadala Rada ZMOS 
osemkrát. Zasadnutia boli jednodňové a bolo 
prijatých zatiaľ 89 uznesení. Naši zástupcovia 
(pokiaľ im to pracovné povinnosti dovolili) sa 
na zasadnutiach Rady, Predsedníctva a sek-
cií ZMOS zúčastňovali pravidelne. Témou jed-
notlivých rokovaní boli rôzne problémy a zaují-
mavé podnety od členov ZMOS a jednotlivých 
regionálnych združení. Na sneme ZMOS sme 
si zvolili nového predsedu Mgr. Branislava 
Trégera, PhD., primátora Liptovského Hrád-
ku. Je zaujímavé, že prvého podpredsedu 
sme zvolili až na 6. zasadnutí rady 24.9.2019. 

Primátori odmietli na júlovom zasadnutí návrh 
predsedu ZMOS na podpredsedu Michala Sý-
koru. Za 1. podpredsedu ZMOS bol zvolený 
Mgr. Radomír Brtáň z Košece.

Do funkcie predsedu komory obcí bol zvo-
lený Michal Sýkora, starosta obce Štrba, a do 
funkcie predsedu komory miest Ing. Štefan 
Gregor, primátor mesta Šahy.

Na každom zasadnutí rady sa venuje-
me aktuálnym informáciám z legislatívneho 
procesu. Odmietli sme napríklad poslanec-
ký návrh zákona č. 595/2003 Z. z. o dani 
z príjmov. Neustále riešime témy odpady, eu-
rofondy, MAS, školstvo, sociálne veci... Vy-
jadrili sme nespokojnosť s rozpočtom verej-
nej správy na roky 2020 – 2022, venujeme 
sa úlohám vyplývajúcich z priorít a záverov 
30. snemu ZMOS a ďalším problematikám. 
Únia miest Slovenska sa začala „stavať na 
zadné“ a mrzí ma, že začínajú konať na vlast-
nú päsť, zo ZMOS vystupujú hlavne veľké, 
krajské mestá. Primátori ignorujú zasadnutia 
Rady ZMOS a stalo sa už minimálne trikrát, 
že zasadnutie rady bolo prerušené (ukonče-
né) v dôsledku neschopnosti uznášania sa 
komory miest. Argumentujú tým, že ZMOS 
neobhajuje dostatočne záujmy miest a ne-
rieši ich problémy. My sa ich pýtame, kto je 
to ZMOS? Veď všetci členovia zodpovedá-
me za to, ako fungujeme. Zvolili sme si ko-
nečne orgány, schválili jedenásť odborných 

sekcií (náš región má dvoch predsedov), 
v predsedníctve sa vymenilo 80 percent ľudí, 
je menovaný nový ústredný riaditeľ kancelá-
rie. Dajme „funkcionárom“ čas sa nadýchnuť 
a buďme im maximálne nápomocní, ale slo-
venský starosta je už taký: treba kričať, kri-
tizovať a osočovať, aké je Združenie miest 
a obcí Slovenska neschopné, ale nepočuť od 
neho, ako ísť ďalej, čo s nedofinancovanými 
prenesenými kompetenciami, eurofondami, 
odpadmi, školami, sociálnymi vecami... Ne-
počuť konkrétne návrhy riešení!

V kancelárii ZMOS máme odborníkov, špe-
cialistov. Vieme pripraviť kvalitné, pre nás 
opodstatnené pripomienky k návrhom záko-
nov, ale čím ďalej –  tým menej sme rešpek-
tovaní vládou SR, Národnou radou SR a jed-
notlivými ministerstvami. Pomaly akoby sme 
strácali jednotu, silu, rešpekt u ostatných.

Musíme s tým spoločne niečo urobiť – 
musí nás byť viac počuť, cítiť a vidieť.

Uvidíme, čo vzíde z parlamentných volieb, 
ktoré sú za nami. Predsedníctvo ZMOS roko-
valo ešte pred voľbami so zástupcami politic-
kých strán, kancelária ZMOS vypracovala krás-
ny výstup. Keď politici splnia to, čo sľubujú – po 
voľbách „nebudú žiadne problémy, budeme 
najbohatšia samospráva v celej Európe“.

 Ing. ROMAN SÚKENÍK
 starosta Zemianske Sady, člen rady ZMOS
 Foto: archív ZMOS

Musí nás byť viac počuť,
cítiť a vidieť

ZMOS SME MY

  Zástupcovia slovenských miest a obcí (vrátane zástupcov ZMO J. Bohunice: Sagan, Červenka) navštívili v dňoch 4. až 6. decembra 
2019 európske inštitúcie v Bruseli. Cieľom návštevy bolo nielen oboznámenie sa s fungovaní Európskej únie a jej inštitúciami, ale aj roz-
šírenie si poznatkov o európskych politikách, ktoré majú dopad na každodenné činností miest a obcí, a tým poukázať na skutočnosť, že 
mestá a obce musia byť súčasťou európskeho legislatívneho procesu už v začiatkoch jeho prípravy. Na pôde komisie odzneli prednášky 
a diskusie na témy – trendy vo verejnom obstarávaní, správa o Slovensku z pohľadu EK, čo robí EÚ v oblasti životného prostredia a boji 
proti klimatickým zmenám, programovacie obdobie EÚ 2021 – 2027 a ďalšie dôležité témy a stretnutia. Podujatie organizovalo Generálne 
riaditeľstvo pre komunikáciu Európskej komisie v spolupráci so Zastúpením Európskej komisie na Slovensku.
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Dňa 15.3.2019 sa uskutočnilo zasadnutie 
OIK Bohunice, kde bolo po Sneme ZMO, 
región JE Jaslovské Bohunice radou zdru-
ženia zvolené nové zloženie OIK Bohuni-
ce v zmysle platného štatútu. Za predsedu 
OIK Bohunice bol komisiou zvolený PhDr. 
Július Zemko, starosta obce Špačince.

Zloženie OIK Bohunice 
Traja zástupcovia obcí, na ktorých území sa 

nachádzajú jadrové zariadenia:
Mgr. Gilbert Liška – Veľké Kostoľany, La-

dislav Bohačík – Pečeňady, Božena Krajčovi-
čová – Jaslovské Bohunice.

Dvaja zástupcovia obcí z prvého pásma 
ohrozenia jadrovým zariadením tvoreného pr-
vou tretinou územia z určenej oblasti ohroze-
nia jadrovým zariadením: 

Pavol Johanes – Kátlovce, Miroslav Reme-
nár – Radošovce.

Traja zástupcovia obcí z druhého pásma 
ohrozenia jadrovým zariadením tvoreného 
druhou tretinou územia z určenej oblasti ohro-
zenia jadrovým zariadením: 

Mgr. Terézia Kavuliaková – Leopoldov, 
PhDr. Július Zemko – Špačince, PhDr. Karol 
Zachar – Dechtice.

Traja zástupcovia obcí z tretieho pásma 
ohrozenia jadrovým zariadením tvoreného tre-
ťou tretinou územia z určenej oblasti ohroze-
nia jadrovým zariadením: 

Ing. Roman Súkeník – Zemianske Sady, 
Miroslav Sučák – Bohdanovce nad Trnavou, 

Mgr. Dagmar Jakubcová – Dolné Zelenice.
Zástupcovia JAVYS, a. s.: Ing. Ján Horváth, člen 

predstavenstva a riaditeľ divízie bezpečnosti, Mgr. 
Miriam Žiaková, hovorkyňa spoločnosti JAVYS, a. s. 

Zástupcovia Slovenských elektrární, a. s.: 
Patrik Kašo, riaditeľ závodu AE Bohunice V2, 
Mgr. Róbert Holý, vedúci komunikácie JE.

Zástupca JESS, a. s.: Ing. Tomáš Vavruška, 
člen predstavenstva a riaditeľ úseku bezpeč-
nosti a kvality.

Komisia OIK Bohunice vytvorená za účelom 
zlepšenia informovanosti verejnosti regiónu, 
ktorý tvoria obce, podniky a organizácie okolia 
JE Bohunice, chce nadviazať na činnosť tak, 
aby informácie boli podávané včas a pravdivo. 
Z toho dôvodu sa členovia komisie pravidelne 

Informujeme včas a pravdivo
OBČIANSKA INFORMAČNÁ KOMISIA BOHUNICE HODNOTÍ ROK 2019

  Členovia OIK Bohunice sa stretávajú na pravidelných pracovných rokovaniach

  Na odbornom seminári 17.10.2019, ktorý 
pripravila OIK Bohunice v kongresom 
centre JESS, a. s., v Jaslovských Bo-
huniciach, sa zúčastnilo 50 starostov 
a primátorov regiónu

  Odborný seminár Jadrová energetika 
v regióne JE Jaslovské Bohunice, kde bo-
li 17.10.2019 prezentované témy: Jadrové 
elektrárne – jediný stabilný nízkouhlíkový 
zdroj elektriny a jeho rola energetickom 
mixe Slovenska (ako sa vyrába elektrina 
v jadrovej elektrárni, koľko jej vyrábame, 
aký má výroba vplyv na životné prostredie 
a obyvateľstvo v okolí, prečo sú JE v sú-
časnosti nenahraditeľné), Poslanie JAVYS, 
a. s., progres vo vyraďovaní jadrových 
elektrární A1 a V1 a technológie na úpra-
vu, spracovanie a ukladanie rádioaktívnych 
materiálov, Aktuálny stav prípravy projektu 
nového jadrového zdroja v lokalite Jaslov-
ské Bohunice
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stretávajú a zaujímajú sa o dianie v regióne 
z pohľadu jadrovoenergetickej činnosti, zá-
stupcovia obcí komunikujú s prevádzkovateľ-
mi: SE, a. s., JAVYS, a. s. a JESS, a. s.

Prevádzka JE Bohunice V2 po zvýšení vý-
konu nám je prezentovaná z pohľadu pre-
vádzkovateľa SE, a. s., a aj ÚJD SR, ako bez-
problémová. Zo strany prevádzkovateľa sme 
prizývaní ako pozorovatelia k areálovým cvi-
čeniam, kde sme informovaní o preventívnych 
opatreniach a cvičeniach. 

Spoločnosť JAVYS, a. s., je posledným pre-
vádzkovateľom JE V1 a v súčasnosti likvidá-
torom elektrární JE V1 a A1. OIK Bohunice je 
pravidelne informovaná o prácach na likvidácii 
a zároveň oboznamovaná s časovým harmo-
nogramom prác. Počas roka prebiehala živá 
diskusia ohľadom rozšírenia „spaľovne“, kto-
rá je v areáli JE V1, kde prevádzkovateľ chce 
zvýšiť objemy na spaľovanie rádioaktívnych 
odpadov. JAVYS, a. s., prostredníctvom svoj-
ho vedenia pravidelne informuje o priebehu 
schvaľovacích procesov. Je na nás, aby sme 
našli spoločnú cestu na vyriešenie požiadavky 
prevádzkovateľa firmy JAVYS, a. s. Je nutné 
nájsť riešenie, ktoré bude vyhovovať všetkým 
zainteresovaným v tomto procese.

Zahraničná pracovná 
cesta – Rumunsko

V termíne 17. – 20.6.2019 členovia OIK Bo-
hunice navštívili Atómovú elektráreň Cernavo-
da v Rumunsku. Elektráreň sa nachádza cca 
160 km od hlavného mesta Bukurešť. Účastní-
kov prijal riaditeľ elektrárne, ktorý ich oboznámil 
s technickými parametrami a celkovým vývojom 
elektrárne a jadrovej energetiky ako celku. Elek-
tráreň má päť blokov, avšak len dva sú v pre-

vádzke. Aj v Rumunsku majú obdobné problé-
my s dostavbou zvyšných blokov tak, ako u nás 
v Mochovciach. Po prezentácii elektrárne riadi-
teľom JE v kongresovej sále, prítomní absolvo-
vali prehliadku kontrolovaného pásma, ktoré je 
rozdelené na zóny 1 a 2, trenažér blokovej do-
zorne a následne aj priamo blokovú dozorňu 
s prevádzkujúcim personálom. Zaujímali sme sa 
o stav elektrárne, históriu výstavby, problemati-
ku nakladania s rádioaktívnym odpadom a, sa-
mozrejme, aj o stav zamestnanosti v elektrárni.

Po ukončení návštevy JE nás prijal staros-
ta Cernejvody, kde sme sa zaujímali o spolu-

prácu s elektrárňou, informovanosť a benefity, 
ktoré majú ako dotknutá obec pri JE. Elektrá-
renská spoločnosť benefity nerozdeľuje na 
pásma, ale len konkrétnej obci, v ktorej ka-
tastri je elektráreň postavená. Podporujú or-
ganizácie, okolité školy a šport.

Konferencia ECED 2019
Zástupcovia OIK Bohunice sa 25.6.2019

zúčastnili na medzinárodnej konferencii 
ECED 2019, ktorá sa konala v Trnave v Ho-
teli Holiday Inn. Téma bola venovaná celo-
spoločenskému významu činnosti, ktorú vy-
konáva spoločnosť JAVYS, a. s., a významu 
pre región z pohľadu zamestnanosti a zdro-

ja financií. Generálny riaditeľ JUDr. Vladi-
mír Švigár v príhovore pritom kládol dôraz 
na bezpečnosť, ochranu zdravia a životné 
prostredie. Na konferencii vystúpili aj za-
hraniční hostia z Francúzska, Veľkej Bri-
tánie a Švédska, ktorí sa zaoberali najmä 
problematikou likvidácie rádioaktívnych 
odpadov v ich krajinách.

Seminár pre starostov
V kongresovej sále JESS, a. s., v Jaslov-

ských Bohuniciach sa 17. októbra 2019 usku-
točnil seminár, ktorý bol zameraný najmä pre 
nových starostov, starostky a primátorov a na 
prezentáciu súčasných stavov všetkých do-
tknutých organizácií pracujúcich v lokalite 
Jaslovské Bohunice s „jadrom“.

Na seminári vystúpili: Mgr. Maroš Sagan – 
predseda ZMO, región JE Jaslovské Bohuni-
ce, Patrik Kašo – riaditeľ AE Bohunice V2, 

JUDr. Martin Macášek – JAVYS, a. s., Ing. To-
máš Vavruška – JESS, a. s., Ing. Peter Uhrík 
– ÚJD SR, Ing. Peter Kováč a ÚVZ SR.

V diskusii bol živý záujem starostov o spa-
ľovňu v lokalite JAVYS, a. s., a jej ďalšie kroky 
v procese vyjadrení dotknutých orgánov.

Spoločné rokovanie OIK 
z Čiech a Slovenska

Pravidelne raz ročne sa stretávajú na spo-
ločnom rokovaní tri OIK: Bohunice, Mochovce 
a Dukovany. V roku 2019 bola organizátorom 
stretnutia Občanská bezpečnostní komise Du-
kovany v termíne 23. – 25.10.2019 na Vysočine.

Hlavným odborným programom bola návšte-
va podzemných priestorov výskumného praco-
viska SÚRAO (Správa úložísk rádioaktívneho 
odpadu) Bukov a prieskumnej štôlne ČEZ Skal-
ka, ktorá je záložnou lokalitou pre medzisklad 
vyhoreného jadrového paliva. Exkurzie oboch 
pracovísk boli veľmi zaujímavé i vzhľadom na 
to, že na Slovensku podobné pracoviská zatiaľ 
nemáme. Neskôr účastníci pokračovali vo vý-
mene skúseností v problematike jadrových lo-
kalít a obcí v nich sa nachádzajúcich.

Vianočné stretnutie OIK
Posledným stretnutím komisie OIK Bohuni-

ce bolo rokovanie 16.12.2019 v Jaslovských 
Bohuniciach, časť Paderovce, kde bilancovali 
rok 2019 a pripravili plán činnosti na rok 2020.

 PhDr. JÚLIUS ZEMKO
 predseda OIK Bohunice
 Foto: archív OIK 

  Členovia OIK Bohunice navštívili v dňoch 17. – 20.6.2019 Rumunsko i samosprávu 
Cernavoda

  Rumunsko 17. – 20.6.2019: Jadrová elektráreň 
Cernavoda vyrába približne 20 percent elektric-
kej energie v krajine. Využíva technológiu reakto-
ra CANDU od spoločnosti AECL, pričom využíva 
ťažkú vodu vyrobenú v Drobeta-Turnu Severin 
ako svojho neutrónového moderátora a ako jeho 
chladiace činidlo. Voda z Dunaja sa nepoužíva 
na chladenie aktívnej zóny (jadrového paliva).Vy-
užívaním jadrovej energie je Rumunsko schopné 
každoročne znížiť svoje emisie skleníkových 
plynov o viac ako 10 miliónov ton. 
    Projekt začali realizovať v roku 1978 a elektrá-
reň bola navrhnutá v Kanade Atómovou energiou 
Kanady Limited v 80. rokoch minulého storočia 
a bola uzatvorená počas komunistickej éry. Pô-
vodným plánom bolo vybudovať päť jednotiek 
a naplánovať ich uvedenie do prevádzky od roku 
1985. Jednotky 1 a 2 sú v súčasnosti v prevádz-
ke. Na tom istom mieste existujú tri ďalšie čias-
točne dokončené reaktory CANDU, časť projektu 
sa zastavila na jeseň počas režimu Ceauşesca, 
pričom ich práca sa zastavila od 1. decembra 
1990. Fotografia je z priestorov blokovej dozorne 
počas exkurzie v JE.
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„Vzdelávanie je proces
uvedomelého a aktív-
neho získavania, odo-
vzdávania, sprostred-
kovania a utvárania 
sústavy vedomostí, 

schopností a zručností človeka“, tak znie 
definícia, ktorá platí pre „malých aj veľkých“ 
a rovnako tak aj u nás v samospráve. Regi-
onálne vzdelávacie centrum Trnava sa od 
roku 1996 snaží byť „pri tom“ a veľmi in-
tenzívne pracuje na vzdelávaní ľudí v samo-
správe. Pojem „celoživotné vzdelávanie“ nie 
je fráza. Je to nevyhnutný trend doby, v kto-
rej žijeme a pracujeme, ktorý je dôsledkom 
rýchleho rozvoja technológií, zmien legisla-
tívy, informatizácie i vo verejnej správe a i. 
Len vzdelaní zamestnanci môžu tvoriť kva-
litnú a rozvinutú inštitúciu, ktorou sú jed-
noznačne i obecné a mestské úrady. 

Regionálne vzdelávacie centrum Trnava 
v uplynulom roku zrealizovalo 43 podujatí v roz-
sahu 53 dní s počtom účastníkov 3 950 osôb. 
Základ štruktúry podujatí tvorili tradične odbor-
né semináre, realizované v rozsahu 4 – 5 ho-
dín, zamerané na zmeny legislatívy a odbor-
né, samosprávne témy. Nakoľko rok 2019 bol 
prvým rokom po komunálnych voľbách, veno-
vali sme ho „abecede“ starostu a realizovali 
témy určené práve pre volených predstavite-
ľov samosprávy – starostov, poslancov: zákon 
o obecnom zriadení, vedenie rokovaní obec-
ného zastupiteľstva, správne konanie, tvor-
ba VZN, eGoverment, info zákon, nakladanie 
s majetkom obce, obchodná verejná súťaž, 
tvorba vnútorných noriem obce a ďalšie. 

Viaceré samosprávy využili možnosť a zre-
alizovali sme seminár Efektívne fungovanie 
miestnej samosprávy priamo v obci (resp. sa 
spojilo viac obcí) za účasti poslancov, zamest-
nancov a starostu – čo bolo veľmi užitočné 
pre všetky skupiny účastníkov a spätná väzba 
bola veľmi pozitívna. 

Snažili sme sa a ponúkli sme naozaj prierez 
nosných tém, ktoré je pre volených predsta-
viteľov samosprávy potrebné poznať a vedieť 
sa v nich orientovať. Počet podujatí má stále 
stúpajúcu tendenciu, avšak musíme konštato-
vať, že účasť starostov na podujatiach práve 
naopak. V praxi sa potom stretávame s rea-
litou, že ak si pozrieme zápisnice/uznesenia 
z rokovaní obecných zastupiteľstiev, tieto ne-
majú potrebné náležitosti, či formálne, či ob-
sahové, robí sa množstvo chýb v termínoch 
zverejňovania programu a pozvánok zastupi-
teľstva, povinne zverejňovaných dokumentov 
a pod. Samozrejme, nie všade a nie vždy. 

RVC pripravuje semináre priamo pre samo-
správy, každá téma je prednášaná z pohľadu 
obcí a nie všetkých skupín, ktorých sa prísluš-
ný zákon/legislatíva dotýka. Mrzí nás nedoce-
nenie ponuky seminárov – a často prekvapuje, 
že sa dozvieme, že na rovnaký seminár s rov-
nakým lektorom bola daná samospráva v inej 

organizácii za neporovnateľne vyšší poplatok. 
Na seminároch RVC tvoria členovia 87 %, čo 
hovorí o tom, že naše poplatky sú stále veľ-

Pozitívna spätná väzba poteší 
„Múdrosť nemôžete len tak získať. 
Musíme ju sami objaviť na ceste, 

ktorej sa nedá vyhnúť, 
ani ktorú za nás nikto iný neprejde.“

 Marcel Proust, 1871 – 1922

Prehľad RVC
od vzniku RVC 1.1.1996 do 31.12.2019

 rok členovia podujatia účastníci
 1996   91 18 520
 1997 107 22 647
 1998 117 28 723
 1999 122 31 1 310
 2000 127 23 1 454
 2001 135 28 1 387
 2002 139 28 2 275
 2003 151 36 2 506
 2004 145 39 3 585
 2005 146 74 4 046
 2006 146 32 2 834
 2007 148 50 4 062
 2008 151 46 3 412
 2009 149 38 2 964
 2010 147 31 2 952
 2011 144 43 3 291
 2012 142 40 3 303
 2013 136 30 3 000
 2014 134 34 3 458
 2015 133 41 3 504
 2016 132 33 4 022
 2017 131 27 3 286
 2018 131 36 3 772
 2019 135 43 3 950

  Trojdňový seminár Profesijný a odborný rast zamestnancov obcí sa konal v dňoch 22. 
– 24. mája 2019 v Hoteli Termál vo Vyhniach. Program pre 78 účastníkov bol zameraný 
na tému Cesta osobnostného rozvoja sa začína poznaním seba samého. Často sú témy 
ako komunikácia, riešenie konfliktov, pracovný tím a podobne podceňované a školenia 
sú zamerané len na konkrétne fakty, zmeny legislatívy. Zamestnanci obcí, ktorí sa na 
3-dňovom seminári mimo regiónu zúčastňujú pravidelne, však vedia, že i toto je dôležité.

  Regionálne vzdelávacie centrum Trnava 
uskutočnilo v roku 2019 spolu 43 vzde-
lávacích podujatí v trvaní 53 dní, s poč-
tom 3950 účastníkov, väčšina podujatí 
bola v tradičnom rozsahu cca 5 hodín 
v priestoroch zasadačky Okresného úra-
du Trnava
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mi primerané a prijateľné. V roku 2019 to bolo 
15 eur, od 1.1.2020 je to 17 eur pre členov, čo 
je stále v porovnaní s inými, konkurenčnými 
organizáciami zameriavajúcimi sa na vzdelá-
vanie veľmi nízka cena. Priemerná účasť na 
jedno podujatia bola 91 osôb. 

Chcem požiadať aj v zmysle platných Sta-
nov ZMO Čl. VIII. Povinnosti člena združenia, 
bod 3), aby ste nahlasovali administratívne 
zmeny, ako sú číslo telefónu, adresa a mailo-
vé adresy. Veľmi veľa mailov sa vracia ako ne-
doručených a po kontrole zisťujeme, že máte 
nové mailové adresy, ktoré ste nám neozná-
mili. Prichádzate tak o informácie, ktoré vám 
posielame a môžu byť užitočné. 

Teším sa na spoluprácu s vami i v tomto 
roku, na inšpirácie k zlepšovaniu kvality čin-
nosti, tipy na šikovných lektorov a konzultan-
tov z praxe, témy vzdelávania a určite poteší 
i pozitívna spätná väzba. 

Veľa úspechov v práci a dostatok času a finan-
cií na vzdelávanie seba i vašich zamestnancov! 

„Tajomstvo zmeny nespočíva v boji s tým, 
čo bolo, ale v budovaní toho, čo bude.“

 Sokrates

Asociácia vzde-
lávania samosprá-
vy, je koordi-
novaný systém 
vzdelávania sa-
mosprávy na Slo-
vensku, ktorej sú-
časťou je 9 RVC 
a medzi nimi aj 
zakladajúce RVC 
Trnava, ktoré v roku

2019 zrealizovalo spolu 539 podujatí s účas-
ťou 47 173 účastníkov. 

Prehľad všetkých podujatí AVS a siete RVC 
nájdete na spoločnej web stránke asociácie 
www.avs-rvc.sk. Je to užitočné tým, že na jed-
nom mieste nájdete prehľad všetkých poduja-
tí, v jednotlivých záložkách RVC a tiež celoslo-
venské podujatia, na ktoré členovia RVC majú 

zľavu. Upozorňujeme však, že pri klasických 
1-dňových seminároch sa zľava na poplatok 
vzťahuje len na to RVC, kde máte uhradený 
členský poplatok. Priamo z webu sa môžete 
prihlásiť elektronickým formulárom, resp. si ob-
jednať publikáciu. Okrem publikácií z vydava-
teľstva odbornej literatúry Wolters Kluwer SR, 
s. r. o., máme v rámci edície Vzdelávanie v sa-

mospráve v ponuke Praktickú príručku pre kro-
nikárov či zľavnenú knihu Miestna samospráva 
III. Každoročne ponúkame obľúbený Diár sa-
mosprávy, pre rok 2020 i s možnosťou razby 
erbu obce.  Mgr. ANDREA BRIESTENSKÁ 
 vedúca kancelária ZMO, predsedníčka AVS
 región JE Jaslovské Bohunice

 Foto: archív RVC

  Podujatie RVC vo Vyhniach sa konalo v krásnom prostredí Štiavnických vrchov a keďže 
počasie bolo prívetivé (hoci v závere pršalo), účastníci využili 22.5.2019 poobedňajšiu 
prestávku a prešli sa na Kamenné more a do okolia

  Asociácia vzdelávania samosprávy a jej 
členovia boli prítomní i na oslavách 25. 
výročia vzniku a činnosti Regionálneho 
vzdelávacieho centra Martin, ktoré sa kona-
li v priestoroch Národného domu – Sloven-
ského komorného divadla v Martine

  Každoročné Valné zhromaždenie Asociácie vzdelávania samosprávy, v roku 2019 bolo v poradí už 18. ktoré sa konalo 12.4.2019 v Bys-
tričke pri Martine. Členmi AVS v r. 2019 bolo 9 právnických osôb (RVC) a 14 fyzických osôb. Predsedníčkou AVS je Mgr. A. Briestenská.
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Dvesto starostov regiónov JE 
Jaslovské Bohunice a Stredné Po-
važie sa zišlo na jesennom pra-
covnom stretnutí na Podbanskom 
v dňoch 13. – 15.11.2019. Spolu 
so zástupcami ZMOS – Mgr. Ra-
domírom Brtáňom, 1. podpredse-
dom a starostom Košece, Mgr. Ri-
chardom Rybníčkom, prezidentom 
Únie miest Slovenska a primátorom 
mesta Trenčín, Mgr. Marošom Saga-
nom, PhD., predsedom regiónu JE 
Jaslovské Bohunice a starostom 
obce Cífer a Ing. Jozefom Trsten-
ským, predsedom RZ Stredné Po-
važie a primátorom Nového Mesta 
nad Váhom diskutovali o súčasnom 
stave samosprávy na Slovensku. 

Účastníci sa venovali i odborným 
témam. Michal Belohorec predsta-
vil novinky v e-Governmente a JUDr. 

Marián Hoffmann, PhD., priblížil tému Tvor-
ba VZN a ich obsah a význam. Informácie 
o obecnom sociálnom podniku prezentovala 
Ing. Terézia Vančová, koordinátorka RC SE 
pre Trnavský kraj a partnerské organizácie so 
svojimi službami pre obce a mestá. 

Súčasťou programu bola výmena skúseností 
a trošku oddychu s využitím služieb hotela. Keď-
že išlo o prvé takéto podujatie po Komunálnych 
voľbách 2018, malo veľký význam i pre nadvia-
zanie nových kontaktov medzi účastníkmi. 

Partnermi podujatia boli: GALILEO Corpo-
ration, s. r. o., MAPA Slovakia Digital, s. r. o., 
BFF Central Europe, s. r. o., Lomtec.com.

Pozývame Vás na ďalšie stretnutie, ktoré sa 
uskutoční 30.9. – 2.10.2020. Pozvánky zverej-
níme koncom apríla 2020. 

 - AB - , foto: archív ZMO

RVC pripravuje 
v roku 2020

18.3.2020 
Webové sídlo inštitúcie verejnej správy

(obce, mestá a nimi zriadené ROPO)
 Ing. Erika Kusyová

21.3.2020
Jozefovský stolnotenisový turnaj

27.3.2020
Dotácie z rozpočtu obce 

a ich vyúčtovanie
 Ing. Ingrid Konečná Veverková

2.4.2020
Sociálny fond a cestovné

náhrady v praxi
 Ing. Mária Kasmanová

7.4.2020
Register adries – aplikačná prax

a referenčnosť
 Mgr. Juraj Muravský

16.4.2020
Zákon o odpadoch a vykonávacie

predpisy – zmeny v roku 2020
 Ing. Peter Gallovič

21.4.2020
Špecifiká zaraďovania a odmeňovania
(nielen) pedagogických zamestnancov
a odborných zamestnancov a problémy

aplikačnej praxe po legislatívnych
zmenách v školstve

 Mgr. Katarína Tamášová Karácsonyová
22.4.2020

Význam a peripetie práce obecného
kronikára v súčasnosti

 Mgr. Agáta Krupová
12.5.2020

Zákon č. 178/1998 Z. z. z pohľadu
štátnej veterinárnej a potravinovej

správy SR: Trhové miesta
 JUDr. Bohuslav Harviľák

13.5.2020
Hlavný kontrolór obce – 

kontrolná činnosť
 doc. JUDr. Jozef Tekeli, PhD.

16.5.2020
Beh Gáňom – zastúpenie starostov ZMO

v hlavnom behu a behu zdravia

22. – 23.5.2020
Štefánik Trail – štafeta starostovia ZMO

26.5.2020
Územné plánovanie v praxi a z praxe

 Mgr. Michaela Strakošová
3.6.2020

Osobnostný a profesijný
rast zamestnancov obcí

 Mgr. Ladislav Briestenský
11.6.2020

Športové hry základných škôl
regiónu JE Jaslovské Bohunice

23.6.2020
Pôsobnosť zákonov: Z. č. 552/2003 Z. z.

o výkone práce vo verejnom záujme,
Z. č. 553/2003 Z. z. o odmeňovaní

niektorých zamestnancov pri výkone
práce vo verejnom záujme

(pre obce a mestá – nie školy)
Mgr. Juraj Fíba, riaditeľ odboru verejnej služby
 Úradu vlády SR, PhDr. Gabriel Forgáč, ÚV SR

24.6.2020
Športový deň pre zamestnancov

obecných úradov členských obcí ZMO

3.9.2020
Samosprávny deň regiónu

JE Jaslovské Bohunice

od 8.9.2020 do 17.9.2020
Akreditovaný kurz MŠ SR:

Podvojné účtovníctvo pre obce, 
mestá, VÚC a nimi zriadené RO

 Ing. Terézia Urbanová
13.9.2020

Pracovná cesta starostov 
a primátorov samospráva Alsasko 

a inštitúcie EÚ Štrasburg

30.9. - 2.10.2020
Pracovné stretnutie starostov 

a primátorov regiónov JE Jaslovské
Bohunice a Stredné Považie

14.10.2020
Samosprávna kvapka krvi

3.12.2020
Vianočný večierok 

 - AB -

Pracovne na Podbanskom

  Pracovné rokovanie viedli (zľava): Mgr. Brtáň, ZMOS, Ing. Trstenský, RZ Stredné Pova-
žie, Mgr. Sagan, ZMO J. Bohunice, Mgr. Rybníček, Únia miest Slovenska na témy finan-
covanie samosprávy po zmenách legislatívy, odpadové hospodárstvo, potreba reformy 
verejnej správy, pohľady na ňu a ďalšie aktuálne oblasti

  V rámci vzdelávacej časti 14.11.2019 sa 
účastníci venovali téme Všeobecné 
záväzné nariadenia – ich tvorba, po-
stupy, obsah a možnosti s JUDr. Hoff-
manom, PhD., ktorý má mnoho osob-
ných skúseností s prácou v samosprá-
ve, nakoľko pôsobil ako prokurátor, 
v súčasnosti je sudca
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SAMOSPRÁVNY DEŇ 2019

Ďalší ročník jesenného podujatia pre 
starostov členských obcí ZMO, región 
JE Jaslovské Bohunice sa uskutočnil 
12.9.2019 opäť v „domovskom“ Agro-
penzióne Adam na Podkylave. Je tradič-
ným pripomenutím výročia prijatia zákona 
o obecnom zriadení č. 369/1990 Zb., ktorý 
bol prijatý 6.9.1990.

Na podujatí sa zúčastnilo 60 starostiek 
a starostov regiónu ZMO, aby si vymenili 
skúsenosti, zašportovali si (tenis, bicykle, pe-
tang, plávanie, prechádzky po okolí), spozna-
li sa, keďže po prvýkrát sa zúčastnili i „noví“ 
kolegovia. Varilo sa „cigánske lečo“ staros-
tov z okresu Galanta – obcí Gáň, Zemianske 
Sady, Pusté Sady, Vinohrady n. V., Šalgočka, 

Veľká Mača, Váhovce – a tiež tradičný guláš, 
kde bol šéfkuchárom starosta z Drahoviec, 
k dispozícii bol aj „studený bufet“ z regiónu 
11 PLUS – obce Vlčkovce, Majcichov, Dolné 
Lovčice, Opoj. Veľmi chutili aj sladké či slané 
super koláčiky z domácej produkcie. Bol to 
príjemne strávený deň.

Už dnes si preto môžete poznačiť do diárov 
termín Samosprávneho dňa 2020: 3. septem-
ber. Miesto konania – dáme včas vedieť, kde 
sa uvidíme.  - AB -, foto: archív ZMO

Výmena skúseností i odpočinok

  Účastníci Samosprávneho dňa 2019: 30. 
výročie prijatia zákona o obecnom zria-
dení (6.9.1990)

  Petang môžete brať ako zábavu, ale i ako vážnejší šport. Navyše 
pri hre neexistujú žiadne vekové obmedzenia. Medzi výhody tra-
dičnej francúzskej hry patrí, že pri nej nehrozia žiadne zranenia. 
Jediné, čo sa môže pritrafiť rekreačnému hráčovi, je buchnutie 
prsta o guľu. Tak sme si to na Podkylave vyskúšali.

  „Bajková“ partička je sčasti aj tenisová, bežecká, futbalová... 
Tenisový kurt je súčasťou samosprávnych dní. Zľava: M. Bebla-
vý – Dolný Lopašov, S. Pocisk – Jablonec, M. Sagan – Cífer, R. 
Repka – Siladice, T. Nemeček – Pusté Sady, M. Červenka – Rat-
kovce, T. Bartovič – Dolné Lovčice, R. Brtáň – Košeca.

  Fun menšina, alebo naši „maďarskí“ sta-
rostovia, od ktorých môžete pýtať recept 
na cigánske lečo, ktoré chutilo – mnohí 
sme ho ochutnali už len zo zvedavosti. 
Sme radi, že táto partička každý rok vy-
myslí a ešte aj zrealizuje netradičný recept. 
Žeby tomu tak bolo aj tento rok? Zľava: A. 
Kubica – Váhovce, Š. Lancz – Veľká Mača, 
T. Nemeček – Pusté Sady, D. Ivančíková 
– Gáň, R. Súkeník – Zemianske Sady, E. 
Hanusová – Vinohrady n. V., Z. Szilvácsi 
– Topoľnica, H. Mesárošová – Šalgočka.
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Spoznávanie samospráv Európy v roku 
2019 pokračovalo návštevou Bieloruska 
v termíne 3. – 7. septembra. Cieľom cesty 
bol Minsk, hlavné mesto nezávislého Bielo-
ruska od roku 1991. Mesto a obyvatelia za-
žili množstvo vojen, katolizáciu, pravoslavi-
záciu, nemecký nacionalizmus, nacizmus, 
vyhladenie židovského obyvateľstva, totálnu 
deštrukciu počas oslobodzovacích bojov v 2. 
svetovej vojne, znovu postavenie a reindus-
trializáciu. Mesto má vďaka tomu veľmi nízku 
nezamestnanosť, je hospodárskym, politic-
kým, vzdelanostným (12 univerzít) a kultúr-
nym centrom (11 divadiel) Bieloruska. Má 
letisko, skvelú železničnú a mestskú dopra-
vu. Výstavba po druhej svetovej vojne spra-
vila z mesta moderné, vzdušné a príťažlivé 
miesto na život, čo účastníci videli na vlast-

né oči. V súčasnosti má 2 mil. obyvateľov, je 
mestom viacerých tvárí s ukážkou sovietskej 
architektúry, ako nikde inde na svete. Cha-
rakterizuje ho množstvo parkov, zelene, širo-
ké ulice, obrovská výstavba, milí ľudia.

V rámci pracovnej cesty 33 starostov regió-
nu ZMO absolvovalo zaujímavý program. Na 
Veľvyslanectve SR v Minsku zástupcov sa-
mospráv prijal veľvyslanec Jozef Migaš a tiež 
štátny tajomník Ministerstva zahraničných 

vecí a európskych záležitostí SR Lukáš Pa-
rízek, ktorý bol v Minsku práve na pracovnej 
ceste. Prijatie bolo veľmi srdečné a samotný 
veľvyslanec porozprával zaujímavosti o kraji-
ne i hlavnom meste, odporučil, čo treba v Min-
sku navštíviť a tiež ukázal prítomným priestory 
Slovenskej ambasády.

V ďalších dňoch boli starostovia prijatí 
na Radnici v Minsku, v jej reprezentačných 
priestoroch, kde si vypočuli prezentáciu o fun-
govaní samosprávy mesta, zúčastnili sa na 
prehliadke s výkladom v historickej budove 
radnice, a potom nasledovala pešia prehliad-
ka historického centra mesta Minsk – Horné 
mesto so sprievodkyňou.

Minsk nás významne obohatil
PRACOVNÁ CESTA ZA BIELORUSKOU SAMOSPRÁVOU

  Minsk 4.9.2019 – prijatie na radnici, prehliadka historickej budovy radnice

  Pred športovou Arénou Minsk, ktorá bola 
postavená v roku 2010, má kapacitu 15 ti-
síc ľudí, umožňuje trénovať veľa druhov 
športov a súčasne je vo vyhradených 
hodinách prístupná i verejnosti

  Návšteva skanzenu Dudutki 5.9.2019, spre-
vádzaná prehliadka múzea ľudovej architek-
túry a remesiel, praktické ukážky remesiel 
a ochutnávka pri tradičnej výrobe potravín
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V ďalšom programe bola návšteva sociálne-
ho zariadenia – domu seniorov, jeho prehliad-
ka, výklad o fungovaní a celkovom financova-
ní. Žije tam okolo 400 seniorov a k dispozícii 
majú okrem bývania a stravovania i všetky 
služby – sociálne, lekárske, rehabilitačné 
a iné. V závere predviedli obyvatelia a za-
mestnanci zariadenia v spoločenskej sále do-
mova kultúrny program, ktorý bol veľmi emo-
tívny a pripravený s veľkým citom.

Nasledovala návšteva strediska sociálnych 
služieb – domova pre matky, rodičov a znevý-
hodnené deti, deti so závislosťami. Tieto mies-
ta boli trošku smutnejšie, nakoľko sa tu „stre-
távalo a riešilo“ množstvo nešťastných osudov 
detí, rodičov a celých rodín. Po prehliadke ce-
lého areálu nasledovala prednáška, prezentá-
cia aktivít, informácie o programoch, fungova-
ní zariadenia i s diskusiou. V športovom areáli 
mesta – Minsk Aréne – sme absolvovali pre-
hliadku s výkladom.

Do rámca spoznávania krajiny patrila i ex-
kurzia do skanzenu Dudutky, čo je múzeum 
bieloruskej dediny. Každý domček je živou sú-
časťou jedného čulého organizmu: tu sa pe-
čie chlieb, ktorým vás privítajú, tam sa varí sa-
mohonka, ktorú vám dajú ochutnať a hádať, 
z čoho je uvarená. Inde sa rovno pred vami 
rodí nádherná keramika, a tú si priamo v dielni 
môžete zakúpiť. Ďalej sa stáča med z vlast-

ných včelstiev, v kováčskej dielni vám aj s va-
šou aktívnou pomocou vyrobia podkovičku, je 
tu dielňa na výrobu sviečok aj gazdovský dvor, 
mlyn. Výklad bol vyčerpávajúci, zábavný, plný 
povier, múdrostí, tradícií.

Obrovským zážitkom bola návšteva špor-
tového centra, kde boli športové haly na ho-
kej, krasokorčuľovanie, rýchlokorčuľovanie, 
ale i koncerty a ďalšie športy, všetko s mo-
derne vybudovaným zázemím a najmoder-
nejšou technikou.

Súčasťou prehliadky mesta boli i historické 
pamiatky a neodmysliteľne i ochutnávka bie-
loruských špecialít, tiež Komarovski Rynok – 

centrálne trhovisko, Ostrov sĺz, Kostol sv. du-
cha, Červený kostol, Zvon Nagasaki a ďalšie.

Bielorusi sú k Slovákom priateľskí a keď-
že väčšina účastníkov si ešte „zo školských 
a študentských lavíc“ spomenula na hodiny 
ruského jazyka, prekonať jazykovú bariéru 
nebol problém, resp. žiadne nebola.

Pracovná cesta do tejto krajiny bola pre 
účastníkov určite významným obohatením 
o informácie z oblasti pracovnej, ale tiež spo-
znanie kultúry tohto národa a tradícií krajiny.

 - AB -, foto: archív ZMO

  Domov seniorov pôsobí ako mini sídlisko, kde žije 400 klientov – starších ľudí, resp. ľudí 
s telesným a iným hendikepom – ktorí tu majú zabezpečenú komplexnú starostlivosť

  Minsk 3.9.2019 – prijatie delegácie sta-
rostov Slovenska na Veľvyslanectve SR 
v Minsku veľvyslancom Jozefom Migaš-
om, za účasti štátneho tajomníka Minister-
stva zahraničných vecí a európskych zále-
žitostí SR L. Parízeka, ktorý bol v Minsku 
práve na pracovnej ceste

  Lenin v Bielorusku nie je ničím nezvy-
čajným. Každé väčšie či menšie mesto 
v krajine má aspoň jednu sochu či ulicu 
s jeho menom. Táto na Námestí nezávis-
losti (predtým Leninove námestie) je od 
umelca Matveya Manizera, neďaleko Čer-
veného kostola, ako tu prezývajú Kostol 
sv. Šimona a Heleny zo začiatku 20. sto-
ročia, je v ostrom kontraste s mohutnou 
socialistickou výstavbou aj večne živou 
sochou.
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Obce a mestá Mikroregiónu nad Holeškou 
sa v roku 2016 rozhodli výraznejšie rozšíriť 
svoje spoločné aktivity do viacerých oblastí 
samosprávneho života. Okrem samotného 
mikroregiónu, združenia obcí s dlhoročnou 
tradíciou a aktivitou, boli aktivity rozšírené 
tak do podoby MAS Holeška, (kompliko-
vané fungovanie všetkých MAS je známe 
všetkým starostom na Slovensku), ako aj 
do vytvorenia „Združenia obcí Holeška na 
triedenie a nakladanie s odpadmi“. Od sa-
mého vytvorenia združenia boli základnými 
cieľmi zefektívnenie činností pri nakladaní 
s komunálnymi odpadmi a vytvorenie spo-
ločnej politiky v tejto oblasti.

Prvým krokom či aktivitou bola snaha 
spracovať a predložiť spoločné znenie VZN 
o nakladaní s komunálnymi odpadmi, prípra-
va spoločného znenia programov odpado-
vého hospodárstva a spoločná poplatková 
politika. Toto bolo pripravené pre obecné za-
stupiteľstvá obcí mikroregiónu na prerokova-
nie a schvaľovanie. Samozrejme, vieme, ako 
to chodí na Slovensku, kreativita poslancov 
a vo viacerých prípadoch aj ich krátkozrakosť 
v oblasti schvaľovania výšky poplatkov rozde-
lili spoločnú ideu na samostatné cesty obcí. 
V združení sme i napriek tomu pokračovali 
v spoločných aktivitách pri príprave väčších 
projektov. Spracovali sme celkovo 4 žiadosti 
o NFP z programových výziev Ministerstva ži-
votného prostredia SR na zriadenie spoločné-
ho zberu a zhodnocovania BRO a DSO (výzva 
10. a 11.) a spoločnú žiadosť o NFP na kom-
postéry (výzva 23.).

Združenie kúpilo plochu 
na kompostovanie

V žiadostiach sme neboli úspešní. Mylne 
sme sa domnievali, že región ako celok bude 
mať väčšiu šancu ako samostatné obce. Pro-
jekty, na ktoré sme žiadali dotácie, boli ambi-
ciózne a chceli spojiť región do jedného cel-
ku s rovnakým spôsobom zberu, nakladania, 
zhodnotenia a skládkovania spomenutých 
odpadov. Bohužiaľ, politika „regiónov“ nič ne-
hovorí hodnotiteľom projektov a mám oba-
vu, že ani mnohým tým, ktorí tvoria aké-také 
koncepcie v oblasti ochrany životného pro-
stredia. Združenie momentálne čaká na vy-
hodnotenie štvrtej spoločnej žiadosti o NFP, 
konkrétne v rámci výzvy 33. na zhodnocova-
nie BRO. Združenie kúpilo na splátky plochu 
na kompostovanie v katastri obce Krakova-
ny a plánuje vybudovanie kompostoviska na 
zhodnocovanie BRO. 

Za pár rokov od založenia združenia sa 
však začali v celku turbulentne meniť pod-
mienky nakladania s komunálnym odpadom 
hlavne v previazanosti s poplatkovou politikou. 
Vcelku rozumná politika ministerstva životné-
ho prostredia v uzatváraní skládok a tlak na 
vytvorenie kapacít na dotrieďovanie komunál-
nych odpadov vyvolali v našom združení ak-
tivity smerujúce k možnosti pomôcť postaviť 
takýto závod v regióne v lokalite skládky TKO 
Rakovice, a tým maximálne znížiť množstvo 

skládkovaných odpadov na našej regionálnej 
skládke a zároveň si jej kapacitu ochrániť na 
čo najdlhšie obdobie.

Po základných prieskumoch a štatistických 
zisťovaniach o tom, koľko vlastne odpadu re-
gión vyváža každý rok na skládku, koľko pros-
triedkov dávame do skládkovania a koľko zapla-
tíme poplatkov za uloženie, sme sa s nádejou 
dali do základných prepočtov s cieľom dostať sa 
za pomoci linky na triedenie odpadov na úroveň 
vytriedenia min. 80 percent, tým znížiť skládko-
vanie pod 20 percent všetkých komunálnych od-
padov vyprodukovaných v regióne.

Ambície viedli k úvahám 
o samostatnom projekte

Smelé plány, na začiatku možno príliš am-
biciózne, viedli k úvahám o samostatnom pro-
jekte. Vzhľadom na tlak novelizovaného zá-
kona o odpadoch a tlak výšky poplatkov sa 
starostovia členských obcí dohodli na zadaní 
spracovania štúdie externému spracovateľovi. 
Bol vybraný aj pracovný názov „prevádzko-
vo-výskumné centrum využitia komunálnych 
odpadov“. Názov, ktorý bol zvolený, je mož-
no pre mnohých neadresný, ale je cielene taký 
otvorený a dávajúci možnosti rozšírenia s naj-

vyššími ambíciami. Tak je aj celý budúci pro-
jekt v združení chápaný a pripravovaný.

Vybrali sme spracovateľa a začal sa zber 
dát, podkladov, kolotoč rokovaní a pracov-
ných ciest po strednej Európe s cieľom ove-
riť si všetky možné a dostupné technologické, 
spracovateľské a projektové možnosti linky 
„ušitej na mieru“ na triedenie a maximálne ma-
teriálové a energetické využitie komunálnych 
odpadov v regióne „piešťanska“. 

Do projektu bol zapracovaný aj rozbor ob-
sahov nádob vo vybraných obciach združe-
nia, ktorý pre združenie realizovalo združenie 
Priatelia zeme. Po jeho vyhodnotení sme mu-
seli mierne upraviť vstupné dáta pre techno-
lógiu linky a nastavenie strojného vybavenia 
linky a mohli sme zadať základné parametre. 
Navštívili sme viaceré nefungujúce linky na 
Slovensku, linku firmy v Pezinku na výrobu 
TAP, cementáreň v Hornom Sŕní, linku v Ma-
ďarsku a veľmi inšpiratívny závod v Poľsku 
a, samozrejme, centrálu dodávateľa projektu 
technológie v Nemecku.

Parametrom č. 1 sa stalo množstvo sklád-
kovaných KO z obcí a miest Piešťany a Vrbo-
vé na skládke TKO Rakovice. t. j. 25 000 ton 
ročne s percentom obsahu BRKO v rámci jeho 
váhy na úrovni 56 percent. Čísla boli overe-
né samostatnou analýzou obsahu čiernych 
nádob a potvrdili nám potrebu zavedenia sa-
mostatného zberu BRKO z domácností. Pre 
starostov je dobré ešte jedno štatistické vy-
jadrenie o tom, že odpad je produkovaný cca 
65 000 obyvateľmi. Samozrejme, že do eko-
nomickej analýzy projektu – linky bolo treba 
doplniť množstvo podstatných údajov týkajú-
cich sa obstarania stavby, technológie, ceny 
ľudskej práce, ceny za materiály, ktoré sa po 
triedení budú dať materiálovo a energeticky 
využiť. Mnohé ceny komodít sa pohybujú od 
plusových až po mínusové čísla tak, ako je 
to v poslednom čase so zberovým papierom. 
Pre mnohých neinformovaných členov zdru-
ženia bola informácia o dovoze 300 000 ton 
odpadov na energetické využitie ako palivo 

Triedenie komunálnych odpadov
– utópia, alebo možná realita?

  Pracovné rokovanie združenia obcí na triedenie a nakladanie s odpadom
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v cementárňach na Slovensko prekvapivá, ba 
priam zarážajúca. Tento fakt spôsobuje to, že 
skládkovanie aj s poplatkom je na Slovensku 
podstatne lacnejšie, ako je spaľovanie či trie-
denie v zahraničí, a preto sa tento odpad na 
Slovensko dostáva nie ako odpad, ale už ako 
tuhé alternatívne palivo na spracovanie a, čo 
je horšie, aj spálenie v cementárenských pe-
ciach. My si zatiaľ vŕšime svoje kôpky a firmy 
so zahraničným kapitálom využívajú našu kra-
jinu ako kúrenisko a skládku.

Ekonomická analýza
Ale poďme naspäť k nášmu projektu 

a k jeho ekonomickej analýze. Po zadaní čí-
siel ako investičná náročnosť vo výške 9 mil. 
eur a kapacita linky 25 000 ton za rok pri jed-
nozmennej prevádzke, po zarátaní pesimis-
tického scenára pri predaji komodít a upotre-
bení TAP v cementárňach, spracovateľ štúdie 
dospel k číslu za spracovanie tony KO z obcí 
na úrovni 120,- eur za tonu dovezeného KO. 
V súčasnosti cena nereálna a prekračujúca 
aj cenu obdobného závodu v Poľsku. Štúdia 
potvrdila náklady obdobné v krajinách západ-
nej Európy. Pracovali sme však ďalej s číslami 
analýzy a do kalkulačných vzorcov sme vložili 
dvojzmennú prevádzku s množstvom odpadu 
50 000 ton, čo pokrýva región so 130 000 oby-
vateľmi. A tu sa už dostávame do reálnejších 
čísel a reálne udržateľného projektu s využi-
tím odpadov na úrovni viac ako 80 percent. 
Cena za spracovanie sa dostáva na úroveň 
dnešných cien skládkovania s prirátaním po-
platkov za skládkovanie.

Štúdia a ekonomická analýza potvrdi-
li správnosť našej vízie a ambíciu minima-
lizovať skládkovanie na nevyhnutné množ-
stvá. Tu sa však závery nekončia. S jednou 
frakciou odpadov vieme v rámci doteraz 
známych a používaných technológií praco-
vať ďalej. Vieme využívať potenciál BRKO, 
ktorý tvorí spomenutých cca 50 percent na 
energetické účely, a to formou anaeróbnej 
bioplynovej stanice, ktorá dokáže produko-

vať bioplyn využiteľný na viac spôsobov, ale 
vie i hygienizovať aj iný BRO, nakoľko je to 
riadený proces v uzavretom priestore s mož-
nosťou využitia prebytočného tepla samot-
ného procesu.

Toto všetko dovoľuje modulárna technoló-
gia, ktorá sa dá skladať a dopĺňať podľa po-
žiadaviek spracovateľa odpadov.

Štúdiu sme vo februári 
predstavili starostom obcí

Na tejto štúdii sme pracovali od polovice 
roku 2019 a starostom obcí nášho združenia 
bola predstavená 28.2.2020 vo Vrbovom. Ešte 
pred samotným predstavením členom združe-
nia bol projekt prezentovaný na Ministerstve 
životného prostredia SR a na pôde Trnavské-
ho samosprávneho kraja. V prípravnom kona-
ní bol zámer projektu konzultovaný aj s kom-
petentnými zástupcami Mesta Trnava.

Združenie Holeška na triedenie a nakla-
danie s odpadmi je otvoreným združením 
s cieľom spájať obce do silnej spoločnos-
ti na princípe rovnosti so zámerom vytvoriť 
silnú odpadovú spoločnosť pre prospech 
všetkých obcí. Bude podporovať a spraco-
vávať projekty pre svojich členov a obyvate-
ľov. Vzhľadom na závery štúdie, združenie 
bude hľadať partnerov, s ktorými bude môcť 
zabezpečiť potrebné množstvá odpadov pre 
rentabilné fungovanie projektu. Je predpo-
klad, že tento závod by mohol byť daný do 
prevádzky v rokoch 2023 – 2024.

V prípade záujmu o spoluprácu treba kon-
taktovať predsedu združenia Ivana Šišku, sta-
rostu obce Borovce, prípadne zodpovedného 
pracovníka a odborného zástupcu združenia 
Ing. Petra Radošinského.

 Ing. PETER RADOŠINSKÝ
 Združenie obcí Holeška na triedenie 

 a nakladanie s odpadmi 
 Foto: archív 

Nadväzujeme opäť na tradíciu spoloč-
ných verejných obstarávaní pre členské 
obce ZMO, región JE Jaslovské Bohuni-
ce a nimi zriadené organizácie – tentokrát 
POISTNÉ. 

Spoločné verejné obstarávanie zastrešuje 
firma Komunal – Servis, s. r. o. (v minulosti PKF, 
a. s., teraz len formálne zmeny oproti predchá-
dzajúcemu obdobiu), s ktorou v zmysle uzne-
senia rady združenia č. 10/26.09.2019 bola 
uzatvorená rámcová zmluva. Rada ZMO sú-
časne odporúča členských obciam zapojiť 
sa do procesu spoločného VO na poistenie 
vzhľadom k finančnej výhodnosti.

Súvisiace poplatky si hradia obce, resp. ich 
organizácie, ktoré sa do VO zapoja (v zmysle 

cenníka, ktorý je prílohou zmluvy, tá je zverej-
nená i na webovom sídle ZMO: https://www.
zmo.sk/data/fso/soubory/z30zmluva-o-po-
skytnuti-sluzby-vo-cennik-poistenie.pdf.

Ide o uľahčenie práce obciam/mestám, je 
na ich vlastnom rozhodnutí, či sa do procesu 
VO zaradia, určite je to pre nich výhodnejšie 
ako individuálne poistenie, vzhľadom na ob-
jem poisťovaného majetku ako celku.

Dôvodom, prečo sa realizuje toto spoločné 
verejné obstarávanie, je blížiaci sa koniec plat-
nosti pôvodnej rámcovej dohody, zosúladenie 
poistných zmlúv s novou legislatívou a v ne-
poslednom rade je to úspora finančných pros-
triedkov na poistnom plnení, rozšírenie krytia, 
asistencia a likvidácia poist-
ných udalostí.

V zmysle zmluvy regionálni 
zástupcovia Komunal Servis, 
s. r. o., priebežne kontaktujú 
členské obce ZMO telefonic-
ky i osobne s cieľom: vysvet-

liť detaily spolupráce, získať vstupné údaje, 
podpísať príkazné zmluvy.

Po podpísaní a skompletizovaní zmlúv, čo 
by malo prebehnúť do 31.3.2020, a sumari-
zácii všetkých údajov, bude realizované spo-
ločné verejné obstarávanie (cca v mesiaci jún 
2020). Následne po vyhlásení výsledkov VO 
sa budú riešiť poistné zmluvné vzťahy.

Celý proces prípravy verejného obstaráva-
nia už beží od októbra 2019, v prípade, že ste 
sa nezapojili a máte záujem, kontaktujte zá-
stupcov spoločnosti, ktorí vám veľmi radi všet-
ko vysvetlia a podajú podrobné informácie.

Veríme, že zvážite spoluprácu, ktorá vám 
môže ušetriť finančné prostriedky i čas.

Spoločné verejné obstarávanie – 
osvedčilo sa nám riešiť veci spoločne

Kontaktné osoby:
Ing. Juraj Michalík  Ing. Michal Hambálek
regionálny zástupca  regionálny zástupca
+ 421 903 982 257  + 421 902 440 779
juraj.michalik@pkfsk.sk michal.hambalek@pkfsk.sk
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V tomto roku oslavuje Mikroregión nad 
Holeškou 20 rokov od svojho ustanovujú-
ceho snemu, ktorý sa uskutočnil 26.6.2000. 
Ku dňu 1.1.2020 zastupuje mikroregión už 
21 938 obyvateľov. Za 20 rokov pôsobe-
nia sa rozrástol zo zakladajúcich 7 obcí na 
15 členských samospráv.

Aktuálnymi členmi sú obce:
Borovce – starosta Ivan Šiška, Dolný Lo-

pašov – starosta Mário Beblavý, Dubovany 
– starosta Miroslav Michalčík, Chtelnica – sta-
rosta Ing. Ján Horváth, Kočín-Lančár – sta-
rosta Ing. Štefan Lányi, Krakovany – staros-
ta PhDr. František Klinovský, Nižná – starosta 
Kamil Mikuš, Ostrov – starosta Jozef Tkácz, 
Rakovice – starosta Dušan Daloš – predse-
da mikroregiónu, Šípkové – starostka Janka 
Miškufová, Šterusy – starosta Štefan Madunic-
ký, Trebatice – starosta Mgr. Juraj Valo, Veľké 
Kostoľany – starosta Mgr. Gilbert Liška, Vese-
lé – starostka Viera Šipková a mesto Vrbové – 
primátorka Dott. Mgr. Ema Maggiová a zástup-
ca primátorky JUDr. Štefan Kubík.

Ani rok 2019 nebol výnimkou a jeho prvé 
mesiace sa niesli v znamení propagácie čin-
nosti regiónu a našich partnerov na medzi-
národných veľtrhoch cestovného ruchu a re-
gionálneho rozvoja. V minulom roku to boli 
výstavy v Brne, Bratislave a v Budapešti, na 
ktorých sme sa zúčastnili ako partner spo-
ločného stánku Trnavského samosprávneho 
kraja. S MAS Holeška sme predstavili na vý-
stave Agrokomplex 2019 v Nitre, v dňoch 22. 
– 25.8.2019 krásy a zaujímavosti nášho regió-
nu, vrátane Krakovianskej čipky. Túto nám po-
mohli spropagovať najmä členovia Klubu pa-
ličkovanej čipky Bábence Krakovany, za čo im 
patrí veľká vďaka.

Počas roku 2019 sme sa venovali aj pravi-
delným podujatiam pre deti a mládež – Super 
Mikro kvíz. Konal sa v apríli, v Kultúrnom dome 

v Dolnom Lopašove. V tejto vedomostno-špor-
tovo-zábavnej súťaži pre žiakov 5. – 9. roční-
ka základných škôl sa stretlo proti sebe 14 troj-
členných tímov, ktoré odpovedali na otázky 
o obciach mikroregiónu a aj založených zdru-
ženiach obcí. Druhým podujatím bol turnaj Mik-
ro CUP, ktorý sme museli pre zlé počasie odlo-
žiť, a tak sa zápolenie vo futbale a vo vybíjanej 
žiakov 1. – 4. ročníka ZŠ uskutočnilo až v uto-
rok 25. júna 2019. Proti sebe pre choroby, zlé 
známky a začínajúce dovolenky nastúpilo len 
6 tímov vo futbale a 6 tímov vo vybíjanej.

Cyklo Holeška tour 
Naším najväčším podujatím bol už XIII. roč-

ník Cyklo Holeška tour. Štart a cieľ bol v tom-
to roku na Motokárovej dráhe v Trebaticiach, 
odkiaľ, aj vďaka priaznivému počasiu, vyštar-
tovalo 373 cyklistov. Prestávky, počas kto-
rých cyklisti načerpali nové sily, boli v Kočí-
ne a v Dubovanoch. Sme radi, že všetci bez 
vážnejších zranení prešli celú trasu. Aj touto 
cestou ďakujeme všetkým sponzorom a orga-
nizačnému štábu, bez ktorých by sa podobné 
podujatie nemohlo uskutočniť. 

Na všetkých fanúšikov cyklistiky, dob-
rej nálady a príjemných stretnutí sa tešíme 
opäť 1.9.2020 na štarte v obci Šterusy.

Vybudujeme cyklotrasu
V rámci činnosti sa venujeme viacerým 

projektom. So združením obcí Zelená cesta 
sme požiadali o dlhodobý prenájom železni-
ce Piešťany – Trebatice – Krakovany – Vrbo-
vé za účelom vybudovania cyklotrasy. V tom-
to procese sme už pred podpisom nájomnej 
zmluvy. Združenie obcí Cyklocesta Holeška: 
Trebatice – Veľké Kostoľany, kde sme úspeš-
ne ukončili geodetické práce a zamerania po-
zemkov, pripravuje sa projektová dokumen-
tácia pre územné konanie. Na túto činnosť 
využívame aj prostriedky získané od TTSK 
vo výške 39 000,- €.

Riešime otázku odpadov
So Združením obcí Holeška na triedenie 

a nakladanie s odpadmi očakávame vyhod-
notenie žiadosti o nenávratné finančné pro-
striedky z Operačného programu Kvalita ži-
votného prostredia, na projekt Zhodnotenie 

Spolupráca je najefektívnejšou
cestou k úspechu

MIKROREGIÓN NAD HOLEŠKOU JUBILUJE 

  Cyklisti počas prejazdu regiónom 31.8.2019 na XIII. ročníku Cyklo Holeška tour. Štart 
i cieľ bol v Trebaticiach s účasťou 373 cyklistov. Novinkou bola možnosť zakúpenia si 
tričiek a šiltoviek s logom. Ďalší ročník sa uskutoční 1.9.2020 so štartom v obci Šterusy.

  Pracovná cesta členov Mikroregiónu nad Holeškou v zastúpení starostov do Mikrore-
giónu Hodonínsko
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biologicky rozložiteľného komunálneho od-
padu Združením obcí Holeška v celkovej 
výške 2 029 418,46 €. Aj pre potreby toh-
to projektu sa nám spoločne podarilo získať 
do majetku poľné hnojisko v Krakovanoch, 
ktoré by do budúcna mohlo slúžiť ako kom-
postáreň pre celý región. Aktuálne ukonču-
jeme prácu na štúdii na využitie a prevádz-
ku prevádzkovo-výskumného centra využitia 
komunálnych odpadov, 1. etapa. Počas mi-
nulého roka prebehli analýzy odpadov v na-
šom regióne tak, aby sme mali dostatočné 
podklady na „Zero waste“ koncepciu Mikro-
regiónu nad Holeškou a aby sme si mohli 
spoločne odpovedať na otázky: Ako spoloč-
ne predchádzať vzniku odpadu? Ako navý-
šiť množstvo triedeného odpadu? Ako za-
bezpečiť čo najväčší komfort pri zbere pre 
občanov nášho regiónu? Tieto odpovede 
hľadáme aj prostredníctvom dotazníkového 
dopytovania v každej obci a na spoločných 
stretnutiach s občanmi, ktoré sa budú konať 
aj počas roku 2020. Na koncepcii pracujeme 
spoločne s firmou JRK Slovensko a so zdru-
žením Priatelia Zeme. V roku 2019 sa sta-
rostovia mikroregiónu zaviazali k spoločným 
cieľom do roku 2030, ktoré budú súčasťou 
„Zero waste“ koncepcie:

–  minimálne 70-percentná recyklácia komu-
nálnych odpadov,

–  maximálne 10 percent skládkovaných ko-
munálnych odpadov,

–  maximálne 60 kg zmesových komunál-
nych odpadov na obyvateľa.

V pôsobení MAS Holeška sme napriek všet-
kým problémom začali v júni 2019 s vyhlaso-
vaním prvých výziev o NFP pre obce a bude-
me pokračovať v prerozdeľovaní prostriedkov 
na zaujímavé projekty, nielen obcí, ale aj sú-
kromného a občianskeho sektora v našom 

regióne v celkovej výške viac ako 700 tis. €. 
Aktuálne máme vyhlásené 4 výzvy z PRV 
a opätovne podávame koncepciu na uvoľne-

nie prostriedkov z IROP. Zároveň sme s MAS 
Holeška získali dotáciu vo výške 30 967,- € 
od TTSK na projekt v spolupráci s Rezortom 
Piešťany – Regionálna značka Piešťansko, 
ktorý bude použitý na zavedenie regionálneho 
značenia kvalitných produktov a služieb z náš-
ho regiónu a ich propagáciu. 

Od roku 2020 sme sa pre množstvo oblastí 
a povinností, ktorými sa zaoberáme, rozhodli 
založiť pracovné skupiny, ktoré sú tvorené sta-
rostami a odborníkmi z danej oblasti. Veríme, 
že aj toto nám pomôže ešte viac napredovať. 
Je dôležité si uvedomiť, že spolupráca a spá-
janie sa regiónov do prirodzených celkov sú 
najefektívnejším spôsobom nielen podávania 
žiadostí o dotácie, ale i zvládania každoden-
ných povinností a nárokov, ktoré sú na samo-
správu kladené.

Ďalšie informácie nájdete: 
Web: www.holeska.sk

Fb: mikroregionnadholeskou

 LUKÁŠ PAVLECH
 manažér mikroregiónu
 Foto: archív MnH

  Mapa členských obci Mikroregiónu nad Holeškou

  Cyklo Holeška tour 2019
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Jednou z opakujúcich sa otázok v samo-
správe je dosiahnutie vyššej efektívnosti 
a úspor. Ako riešiť úlohy, ktoré sú niekedy tak-
povediac nad reálne možnosti jednotlivých 
obcí? Je zrejmé, že niektoré úlohy, ciele a po-
vinnosti je lepšie a výhodnejšie zabezpečo-
vať spojením síl, kapacít alebo prostriedkov. 
Vynikajúcim príkladom sú napríklad fungu-
júce spoločné stavebné úrady. Náročnosť 
problematiky v podstate prinútila obce spo-
jiť sily a prostriedky, aby tak mohli v rámci 
spoločnej úradovne riešiť kvalitne príslušnú 
agendu. A bol to krok správnym smerom.

O tom svedčí aj postupné rozširovanie agen-
dy, dobré a najmä odborné a kvalitné služby, ktoré 
takto dokážu obce pre svojich občanov zabezpe-
čiť. Inšpirovaní príkladmi dobrej praxe sa viace-
rí pokúšali a stále pokúšajú nájsť vhodné formy 
a mechanizmy spolupráce pre zefektívnenie ďal-
ších aktivít. Obce a mestá sa stávajú súčasťou 
rôznych združení – väčších aj menších, geogra-
ficky príbuzných, účelovo orientovaných či jedno-
ducho založených preto, lebo v určitom momente 
to bolo moderné, trendové alebo sa to javilo vhod-
né, potrebné a možno aj naozaj výhodné. Tak či 
onak, dnes máme pomerne dosť združení rôzne-
ho zamerania, rôznej veľkosti čo do počtu členov 
ako aj občanov spadajúcich do ich pôsobnosti, ale 
najmä sa líšia rozsahom aktivít. Niektoré sú spia-
ce, niektoré príležitostne niečo urobia, niektoré vy-
kážu formálnu činnosť a za niektorými sú pekné 
až vynikajúce reálne výsledky. Kde ste sa na tejto 
stupnici našli vy? Iste ste už aj tejto tematike veno-
vali množstvo času, hľadali odpovede na otázku, 
či to má zmysel, alebo nie!? Prešli ste podobne 
ako my v Mikroregióne 11PLUS viacerými fázami? 
Zrejme áno. Každý sa totiž musíme niečo naučiť 
aj na vlastných omyloch, chybách, skúsenostiach, 
ale aj na dobrých riešeniach a aktivitách.

Inštitucionálna spolupráca
Naše združenie v minulom roku začalo in-

tenzívnejšie vnímať aj aktivity iných združení 
a partnerov. Dospeli sme do bodu, kedy vieme 
reálnejšie zadefinovať témy, ktoré má združe-

nie riešiť a chceme sa intenzívne inšpirovať 
príkladmi a skúsenosťami našich partnerov. 
Postupne sa s nimi pokúšame sieťovať v rám-
ci prvej témy, ktorú rozvíjame – je ňou inštitu-
cionálna spolupráca. Vďaka pozitívnemu prí-
stupu našich partnerov, a to tak slovenských, 
ako aj z Českej republiky a Rakúska, sa nám 
podarilo zorganizovať niekoľko pracovných 
stretnutí, exkurzií, zahraničných pracovných 
ciest, ale aj pripraviť konkrétne projekty. Za-
meriavame sa pritom na rozvíjanie dvoch ďal-
ších okruhov: problematiky nakladania s od-
padmi a ich prípadným spracovaním, ako aj 
témy rozvoja turistického potenciálu územia 
a cestovného ruchu. Obe témy sú nanajvýš 
aktuálne a zároveň vhodné na hľadanie spo-
ločných riešení. Problematika odpadov čoraz 
viac zaťažuje obecné rozpočty, a tento trend 
bude pokračovať, čo sa negatívne odráža na 
zvyšovaní poplatkov. Je preto potrebné hľadať 
dlhodobo udržateľné prijateľné riešenia. Čer-
panie zo skúsenosti iných môže byť v tomto 
smere veľkou úsporou, a to nielen finančnou, 
ale aj časovou. Pretože aj v tomto prípade 
môže platiť: „Čas sú peniaze.“

Ponuka produktov 
cestovného ruchu

Nedá mi nespomenúť, že v tejto oblasti je 
pre nás veľkou inšpiráciou Mikroregión nad 
Holeškou, kde je vidno veľký kus dobre vy-
konanej práce. Tešíme sa na ďalšie spoloč-
né aktivity. Nebojíme sa opýtať skúsenejších, 
ani zájsť po radu či inšpiráciu. Najbližšie je na 
pláne pracovná cesta do Českej republiky. Po-
dobne, ako minulý rok na jeseň pri pracovnej 

ceste do Rakúska na tému odpady, sme aj te-
raz ponúkli účasť na nej aj iným obciam, ako 
členom nášho mikroregiónu. Sme radi, že zá-
ujem je značný. To je znak, že ísť touto cestou 
má zmysel. Pracovné cesty a stretnutia spá-
jame aj s témou turizmu a cestovného ruchu. 
Náš mikroregión nie je práve najväčšia turis-
tická destinácia. Napriek tomu má čo návštev-
níkovi ponúknuť. A podobne je v ďalších mik-
roregiónoch nášho združenia. Je dôležité, aby 
sme návštevníkovi dokázali predstaviť, čo je 
k dispozícii. Od bohatých historických stavieb, 
ako sú kaštiele, rotundy či sakrálne objekty, pa-
mätné izby či vidiecke domy a múzeá, cez bo-
haté kultúrne, spoločenské a športové podu-
jatia. Za pomoci moderných komunikačných 
nástrojov chceme postupne predstaviť aj po-
nuku regionálnych producentov v území alebo 
ponuku miestnych služieb. Cieľom je postup-
ne vytvoriť v území komplexnú ponuku pro-
duktov cestovného ruchu, ktoré budú obsaho-
vať informácie o aktívnom využívaní voľného 
času, cyklotrasách, náučných chodníkoch, 
možnostiach ubytovania, lokálnych produk-
toch, kultúrnych podujatiach a podobne. Bu-
deme radi, ak sa k niektorej z našich aktivít 
pridáte a, samozrejme, budete v našom Mik-
roregióne 11 PLUS vždy vítaní.

 MAREK TURANSKÝ
 manažér Mikroregiónu 11 PLUS
 Foto: archív

Ako robiť v samospráve
niektoré veci lepšie

MIKROREGIÓN 11 PLUS

  Zahraničná pracovná cesta 18.10.2019, 35 účastníkov. Hlavnou témou bolo odpadové hospodárstvo v podmienkach rakúskych samo-
správ. Obec Prellenkirchen má dlhoročné partnerstvo s obcou Cífer, takže bolo na čo nadviazať. Pracovná cesta sa uskutočnila s pod-
porou cezhraničného projektu EÚ INTERREG SK-AT, ktorý pod názvom ConnReg implementuje Trnavský samosprávny kraj. Nosnou 
aktivitou pracovnej cesty bola realizácia okrúhleho stola. Navštívili sme dva zberné dvory, kde sme sa mohli na vlastné oči presvedčiť, 
akým spôsobom je organizácia zberu a triedenia odpadov zabezpečovaná. Časť pracovnej cesty bola venovaná príkladom a skúsenos-
tiam z propagácie cestovného ruchu a regionálnych produktov.
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Vážení účastníci XXX. snemu ZMO, vá-
žení zástupcovia samosprávy. Keď som sa 
niektorým z Vás prostredníctvom firemné-
ho časopisu JAVYS u nás prihováral pred 
rokom, bol som vo funkcii generálneho ria-
diteľa JAVYS krátko a mnohí z Vás, ako no-
vozvolení starostovia a primátori tiež. Boli 
sme na obdobnej štartovacej čiare a vyslo-
vil som vtedy nádej, že nastávajúce obdo-
bie bude obdobím vecnej spolupráce a kon-
štruktívneho dialógu. Pretože komunikácia 
so samosprávou a informovanosť občanov 
boli, sú a budú popri bezpečnosti a ochra-
ne zdravia a životného prostredia priorita-
mi našej spoločnosti. A to som v tom čase 
ešte netušil, že bude naša vzájomná komu-
nikácia s predstaviteľmi samosprávy a ZMO 
Jaslovské Bohunice v nastávajúcom roku 
skutočne mimoriadne intenzívna.

Na začiatku minulého roka stálo pred nami 
mnoho náročných úloh, medzi ktoré možno za-
radiť aj hľadanie optimálnej komunikačnej cesty, 
spoločných konsenzuálnych riešení, ale i vzá-
jomného pochopenia pre činnosti, ktoré JAVYS 
vykonáva a má ambíciu vykonávať i naďalej. Bol 
pred nami náročný proces EIA, súčasťou ktoré-
ho boli aj dve verejné prerokovania. Stretávali 
sme sa s cieľom nájsť tie najoptimálnejšie rie-
šenia, sedeli sme mnohokrát za spoločným sto-
lom, precestovali sme stovky kilometrov, otvorili 
brány nielen do našich prevádzok, ale aj do pre-
vádzok našich zahraničných partnerov a poskyt-
li sme vám všetky údaje a informácie, o ktoré ste 
nás požiadali, aby sme Vám aj takouto formou 
deklarovali, že naša spoločnosť chce viesť otvo-
rený dialóg. Pevne verím, že sa nám podarilo 
nájsť mnoho dobrých riešení a že sme našli aj 
cestu vzájomného porozumenia.

V roku 2019 pokračovala naša spoločnosť 
vo svojich hlavných úlohách, ktorými sú nepo-
chybne náročné procesy vyraďovania dvoch 
najstarších jadrových elektrární na Slovensku 
– JE A1 a JE V1. Som rád, že môžem konšta-
tovať, že vyraďovanie oboch elektrární a do-
siahnutý progres vytvára všetky predpoklady 
pre splnenie stanovených cieľov.

Vyraďovanie predčasne odstavenej jadrovej 
elektrárne V1 sa realizuje v dvoch etapách. 
V súčasnosti pokračuje realizácia 2. etapy 
vyraďovania, demontáž zariadení primárne-
ho okruhu, pričom práce pokračujú v súlade 
so schváleným harmonogramom. Konkrétne 
rád uvediem, že medzi najviditeľnejšie míľniky 

roku 2019 v procese vyraďovania JE V1 pat-
rila nepochybne demontáž a preprava dva-
nástich, viac ako 100 ton vážiacich paroge-
nerátorov na pracovisko suchej fragmentácie 
v strojovni a vybudovanie bazénov mokrého 
rezania v budove reaktorov.

V segmente nakladania s rádioaktívnymi od-
padmi napreduje spoločnosť JAVYS, a. s., v dô-
ležitých investičných projektoch, akými sú do-
budovanie kapacít spaľovania rádioaktívnych 
odpadov, pracoviská na pretavbu kovových rá-
dioaktívnych odpadov a príprava realizácie in-
vestičného projektu Optimalizácia spracovateľ-
ských kapacít jadrového zariadenia TSÚ RAO.

Na čo som zvlášť hrdý, je skutočnosť, že aj 
v roku 2019 sme boli opäť úspešní v oblasti 
jadrovej bezpečnosti, pretože tieto ukazova-
tele sú jedným z najsledovanejších paramet-
rov. Ani počas roka 2019 nebola v spoločnos-
ti zaznamenaná žiadna jadrová udalosť typu 
nehoda alebo havária, nebol evidovaný ťažký 
pracovný úraz, hromadný a ani smrteľný úraz. 
Zaznamenaný nebol žiaden požiar a výpuste 
do atmosféry a hydrosféry predstavovali len 
stotiny až desatiny percent z povolených auto-
rizovaných zákonom stanovených limitov.

Stabilizované bolo aj hospodárenie spo-
ločnosti a Jadrová a vyraďovacia spoločnosť 
si riadne a načas plnila a plní všetky svoje fi-
nančné, daňové a odvodové záväzky.

Za pozornosť v uplynulom roku stojí ne-
pochybne aj podpísanie Memoranda o po-
rozumení medzi ZMO JE Jaslovské Bohuni-
ce a spoločnosťou JAVYS, ktoré považujem 
za jedno z najdôležitejších v uplynulom roku 
a ktoré nielenže posunulo naše vzájomné 
vzťahy na novú úroveň, ale bolo aj dôkazom 
toho, že náš prístup k aktuálnym témam a ná-
vrhom zo strany samosprávy je maximálne 
seriózny. Nemenej významné bolo tiež podpí-
sanie viacerých memoránd o porozumení so 
zahraničnými partnermi. Na ich základe majú 
experti JAVYS a experti našich partnerov ľah-
šie možnosti medzinárodnej spolupráce a vzá-
jomnej pomoci. Zamestnanci JAVYS sa môžu 
zúčastňovať na rôznych medzinárodných mi-
siách a poskytovať odbornú pomoc partnerom 
po celom svete, ale aj poskytovať know-how 
počas tréningov pre menej rozvinuté krajiny.

Naša spoločnosť sa teší aj vysokému od-
bornému uznaniu v zahraničí. Je ním opätov-
né zvolenie a vymenovanie zástupcu našej 
spoločnosti za predsedu Správnej rady Zmlu-
vy o CPD, čo je výsledkom dlhodobého pôso-
benia našej spoločnosti na aktivitách OECD - 
NEA v zadnej časti jadrovej energetiky, ako aj 
vo vlastnom programe Zmluvy o CPD. Opráv-
nene vnímame tento úspech ako výsledok od-
borného uznania kvality činností spoločnosti 
a jej zamestnancov na mimoriadne význam-
nom celosvetovom fóre. Ide o najstaršie te-
leso v rámci pôsobnosti OECD - NEA, ktoré 
v odvetví vyraďovania jadrových zariadení pô-
sobí už od roku 1985.

Verím, že aj v nastávajúcom roku budeme po-
kračovať v pozitívnych trendoch a všetkých plá-
novaných činnostiach s hlavným cieľom udrža-
nia zamestnanosti a pomoci pri rozvoji regiónu.

Na záver mi dovoľte popriať si vzájomne aj 
v tomto roku konštruktívny dialóg a konsenzu-
álne riešenia.

 JUDr. VLADIMÍR ŠVIGÁR
 generálny riaditeľ JAVYS, a. s.
 Foto: archív Javys, a. s.

Našli sme cestu 
vzájomného porozumenia

  Fragmentačné pracovisko a fragmentácia parogenerátora

  JUDr. Vladimír Švigár
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Medzi tradičné podujatia, ktoré síce ako 
združenie neorganizujeme, ale dlhoročne 
sa na nich zúčastňujeme, neodmysliteľne 
patrí Beh Gáňom. V roku 2019 to bol sied-
my ročník, ktorý sa konal 18. mája 2019. Za-
stúpenie starostov a samosprávy regiónu 
JE Jaslovské Bohunice sme mali na oboch 
tratiach: Beh zdravia 2 200 m a Hlavný beh 
8 800 m. Prizvali sme si aj posily – rodin-
ných príslušníkov starostov a kamarátov 
ex starostov, a tak sme mali zastúpenie 
i v detských a mládežníckych kategóriách. 

Nechýbal ani neodmysliteľný fanklub ZMO, 
ktorý tvorili naše starostky a starostovia „ne-
bežci“ a rodinní príslušníci. Rekord účasti 
z predchádzajúceho roku síce prelomený ne-
bol, zúčastnilo sa 351 bežcov, ale rekordné 
zastúpenie starostov to bolo určite. 

Účasť bežcov za ZMO, región JE Jaslovské 
Bohunice – časť z nich sa zúčastnila na oboch 
behoch:

René Blanárik – Dobrá Voda, Andrea 

Briestenská – kancelária ZMO, Radomír Br-
táň – Košeca, Martin Červenka – Ratkovce, 
Jaroslav Jazvinský – ex Horné Lefantovce, 
Jaroslav Kráľovič – Hrnčiarovce n. P., Eva 
Hanusová – Vinohrady n. V., Zdenka Mačico-
vá – Košúty, Adrián Macho – Šoporňa, Tomáš 

Nemeček – Pusté Sady, Slavomír Pocisk 
– Jablonec, Roman Pomajbo – ex Modrov-
ka, Róbert Repka – Siladice, Maroš Sagan – 
Cífer, Ivan Šiška – Borovce, Marián Tumma – 
Galileo Corporation a samosprávne deti

Fanklub:
Igor Bojnanský – Bojničky, Rudolf Brani-

ša – ex Dlhá, Ivan Dobrovodský – Vlčkovce, 
Dagmar Jakubcová – Dolné Zelenice, Ľubo-
mír Jedlička – Zeleneč, Helena Mesárošová 

– Šalgočka, Vladimír Púčik – ex Ružindol, Mi-
chaela Strakošová – ex Zvončín, Ľuboš Šúry 
– Dolná Streda a rodinní príslušníci bežcov. 

Medzi bežcami boli i hostia – europoslanec 
Ivan Štefanec a predseda TTSK Jozef Vis-
kupič, ktorý bežal ako správny župan v žu-
pane, ktorý mu darovala starostka obce Deni-
sa Ivančíková pri otvorení podujatia. Od pani 
starostky sme dokonca ako starostovia získali 
i špeciálne medaily, ako odmenu i motiváciu. 

Počasie na jednotku, organizácia vynikajú-
ca, organizátori ústretoví, usmiati a pohostin-
ní, občania Gáňa ako fanúšikovia veselí, ob-
čerstvenie tradične chutné, partia starostov 
skvelá – čo dodať? 

Uvidíme sa v Gáni aj 16. mája 2020.
Pridajte sa k nám, kolegovia – 

či už ako bežci, alebo fanúšikovia –
nech prekonáme náš rekord!

Ďakujeme za účasť, tešíme sa a sme zvedaví
na tú tohtoročnú. 

 - AB -, foto: archív

Župan bežal v župane
BEH GÁŇOM 2019

  Zastúpenie ZMO na hlavnej trati – štyroch okruhoch 8 800 m Behu Gáňom 2019, kde 
z 351 účastníkov behu tvorili starostovia 4 percentá – zastúpenie obcí (zľava) Ratkovce, 
Pusté Sady, Košeca, Cífer, Horné Lefantovce, Borovce, Dobrá Voda

  Tradičné miesto na zákrute blízko Obec-
ného úradu Gáň je „naše“ a to správne 
na hlasné povzbudenie bežcov a nielen 
kolegov, ale všetkých odhodlaných be-
žať, športovať – bez ohľadu na dĺžku 
trate a čas v cieli

  Modré tričká ZMO a naši bežci v nich boli su-
per, nikomu nechýbal úsmev a dobrá nálada
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Štafeta STAROSTOVIA ZMO sa zúčastni-
la už po piatykrát na podujatí Stefanik Trail, 
ktoré sa konalo 7. – 8. júna 2019. Ani teraz sa 
nezaobišiel 7. ročník podujatia Stefanik Trail 
bez účasti starostov ZMO, región JE Jaslov-
ské Bohunice. Štartovali sme opäť v 7-člen-
nej štafete a nemohol chýbať podporný tím. 

Beh STEFANIK TRAIL sú troje paralelné 
preteky – kategória ultra jednotlivci mala 
štart 7.6.2019 o 19. h, ultra štafetu bežia 
dvaja členovia, štart bol štart 7.6.2019 o 21. h, 
štafety majú min. 4 – max. 7 členov, štarto-
vali 7.6.2019 o 23. h. Beží sa po hrebeni Ma-
lých Karpát – Štefánikovej magistrále. 90 per-
cent trasy vedie po červenej turistickej značke 
s oficiálnym názvom Štefánikova magistrá-
la, z chaty Bradlo pod mohylou M. R. Štefá-
nika, až k soche M. R. Štefánika v Bratislave 
na Námestí M. R. Štefánika. Trasa pre štafety, 
ktorú sme absolvovali, bola 140,4 km, s prevý-
šením +5 023 m/-5 362 m. 

Zloženie štafety STAROSTOVIA ZMO: 
1. úsek:  Bradlo – Dobrá Voda, 15,2 km 

= Maroš Sagan, starosta obce Cífer
2. úsek:  Dobrá Voda – vodná nádrž Buková, 

23,2 km = René Blanárik, starosta obce 
Dobrá Voda, súčasne kapitán štafety

3. úsek:  Buková – Sološnica, 17,6 km 
= Peter Jančovič, primátor mesta Piešťany

4. úsek:  Sološnica – Pezinská Baba, 19,3 km 
= Martin Červenka, starosta obce Ratkovce

5. úsek:  Pezinská Baba – Kamzík, 28,1 km 
= Radomír Brtáň, starosta obce Košeca

6. úsek:  Kamzík – Devín, 20,3 km = Jaroslav Jaz-
vinský, ex-starosta obce Horné Lefantovce

7. úsek:  Devín – Bratislava (cieľ pri soche M. R. Šte-
fánika), 16,7 km = Roman Pomajbo, ex-sta-
rosta obce Modrovka

Podporný tím tvorili: Andrea Briesten-
ská, kancelária ZMO – organizácia, podporo-
vateľ dobrej nálady, Róbert Repka, starosta 
obce Siladice – doprava – preprava, Denisa 
Ivančíková, starostka obce Gáň – stála fanú-

šička, Darina Mosná – naša priateľka a tak-
tiež „doplňovač“ kalórií.

Stretnutie väčšiny členov štafety a podporo-
vateľov bolo o 20. h v KD Dobrá Voda, kde bola 
i stanica „dobehu“ 1. etapy. Následne presun 
na Brezovú p. B., kde sme stihli ešte zamávať 
ultra štafetám, ktoré práve štartovali, zaregis-
trovali sme sa, kúpili si zvončeky na fandenie, 
z ktorých všetky peniaze sú určené pre Plamie-
nok, o. z., ktoré každoročne podporujeme. 

Spoločná fotka na štarte, o 23. h vyprave-
nie prvého člena štafety STAROSTOVIA ZMO 
na trať a rýchly presun na Dobrú Vodu. Postup-
ne sme sa presúvali na ďalšie úseky, pribúda-
li ďalší členovia našej partie, prežili sme noc, 
svitanie, východ slnka na Sološnici, silný vie-
tor a zimu na Pezinskej Babe, prudké slnko 
na Kamzíku a v Bratislave. Snažili sme sa vy-
sielať kopu pozitívnej energie pre bežcov, nielen 

pre našich, ale všetkých nadšencov tohto pod-
ujatia, podporovať ich, pretože jednotlivé úse-
ky vôbec nie sú „srandou“. Bežať po kopcoch 
v tme, vetre, silnom slnku... je nielen skúškou fy-
zickej kondície, ale i sebazaprením, prekonáva-
ním seba samého, silou kolektívu, nadšením...

V roku 2019 štartovalo 68 štafiet. STA-
ROSTOVIA ZMO sa s časom 18 h 30 mi-
nút a 53 sekúnd umiestnili na vynikajú-
com 55. mieste, čo je naše najlepšie celkové 
umiestnenie z doterajších štartov. Naším cieľom 
je každoročne prísť do cieľa bez úrazov, s dob-
rou náladou – ak sa zlepšíme v čase a poradí 
umiestnenia, je to bonus a veľmi príjemný. 

Posledných 200 metrov do cieľa k so-
che M. R. Štefánika v Bratislave sme do-
behli 8.6.2019 o 17.30 h všetci spoločne (resp. 
s ospravedlnením pre iné, neodkladné povin-
nosti – Maroš Sagan, Peter Jančovič). Krás-
ny pocit. „Všetci za jedného – jeden za všet-
kých...“ A to platí v tomto tíme nielen pri behu 
na trati. Úžasné pocity v cieli, medaila na krku 
i ako spomienka, spoločná fotografia.
ĎAKUJEME aj členom štafety – podporova-

teľom za skvelé športové i ľudské výkony. Prí-
ležitosť zapojiť sa sa 8. ročníka behu dostane-
me 22. – 23.5.2020. 

 Mgr. ANDREA BRIESTENSKÁ 
 Foto: archív ZMO 

Tentokrát to vyšlo na sto percent!
STEFANIK TRAIL 2019 – SKÚŠKA KONDÍCIE, SEBAZAPRENIA, NADŠENIA KOLEKTÍVU

  Bol to náročný deň a i noc 7. – 8.6.2019, ale zvládli sme vietor, mrholenie, zimu, slniečko, 
únavu, adrenalín, ale aj krásne svitanie a hlavne podporu a spolupatričnosť kolektívu 
starostov a podporovateľov ZMO – sme v cieli

  Spoločne v cieli – šťastní a spokojní, medaily sú naše a vynikajúci pocit tiež, zľava: 
Blanárik – Dobrá Voda, Jazvinský – Horné Lefantovce, Ivančíková – Gáň, Briestenská – 
ZMO, Pomajbo – Modrovka, Brtáň – Košeca, Červenka – Ratkovce
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Už 22. ročník tradičného stolnotenisové-
ho turnaja sa uskutočnil 23.3.2019 v KD Kra-
kovany. Organizátormi boli ZMO, región JE 
Jaslovské Bohunice, TAVOS, a. s. a Obec 
Krakovany. Vo vynikajúcej športovej atmo-
sfére súťažili jednotlivci i družstvá.

VÝSLEDKY
Na prvých troch miestach sa umiestnili len 

starostovia: Juraj Valo – Trebatice, Július 
Zemko – Špačince a Kamil Mikuš – Nižná. 
V súťaži družstiev sa stali starostovia jed-

noznačnými víťazmi! Srdečne gratulujeme 
všetkým úspešným účastníkom a tiež hlavné-
mu organizátorovi Ferkovi Klinovskému, sta-
rostovi Krakovian.  - AB -, foto: archív ZMO

Jozefovský turnaj bol a bude...

Nakoľko sviatok všetkých Jozefov
sa cvalom blíži – nezabudnite
sa prihlásiť na ďalší ročník! 

Uzávierka prihlášok je 18.3.2020.

  Víťazi Jozefovského turnaja 23.3.2019. 
(Ani jeden z nich nie je Jozef...). Sprava: 
Kamil Mikuš, Nižná (3. miesto), Július 
Zemko, Špačince (2. miesto), Juraj Valo, 
Trebatice (1. miesto).

  V tomto roku sa v priestoroch Kultúrne-
ho domu Krakovany na stolnotenisovom 
turnaji stretneme 21.3.2020 už po 23.-krát. 
I keď sa nevoláte Jozef či Jozefína, bude-
te srdečne vítaní!

Obec Krakovany

JOZEFOVSKÉHO
V STOLNOM TENISE

23. ročník

Uskutoční v sobotu 21. marca 2020 v KD Krakovany 
Prezentácia účastníkov od 8,15 do 9,00 h 

Začiatok súťaže o 9.00 h
PRIHLÁŠKY: 
telefonicky: 033/7798 568, 033/7798 425 
mailom: krakovany@krakovany.sk 
Termín uzávierky prihlášok: 18.3.2020 do 12.00 h 

PhDr. František Klinovský, v. r.
starosta obce Krakovany TAVOS, a. s.

Mgr. Maroš Sagan, PhD., v. r. 
predseda združenia

S pozvaním

v spolupráci so
Vás srdečne pozýva na

ZMO, 
región JE Jaslovské Bohunice 

TAVOS, a. s.

Súťažiť budú jednotlivci a družstvá 
(starostovia – a. s. TAVOS). Ocenení 
budú 3 najlepší jednotlivci, najlep-
ší starosta a víťazné družstvo. 
Víťazné družstvo získa putov-
ný pohár riaditeľa a. s. TA-
VOS a vecnú cenu. 
Výsledky jednotlivcov sa 
započítavajú aj do sú-
ťaže družstiev. 

Po turnaji bude spo-
ločenské posede-
nie účastníkov. 
Pripravujeme dobrý 
guláš, domáce 
koláče a ďalšie 
občerstvenie.

 TURNAJA
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Slovenské elektrárne v roku 2019 vyro-
bili takmer 19 miliónov megawatt-hodín 
(MWh) elektriny a dosiahli 69-percentný 
podiel na výrobe elektriny na Slovensku, 
pričom na dodanej elektrine mali najvyšší 
podiel jadrové elektrárne – až 82 %. Ďalším 
nízkouhlíkovým zdrojom bola voda s 10 %, 
biomasa (0,1 %) a slnko (0,01 %), čo zna-
mená, že až 92 % elektriny vyrobili Sloven-
ské elektrárne bez emisií CO2 a významne 
prispeli k záväzkom našej krajiny na znižo-
vanie produkcie skleníkových plynov.

Klimatické zmeny sú jedným z najväč-
ších problémov, ktorým dnes čelíme. Jadro-
vá energia významne prispieva k znižovaniu 
emisií skleníkových plynov na celom svete 
a zároveň uspokojuje zvyšujúce sa energetic-
ké požiadavky a podporuje trvalo udržateľný 
globálny rozvoj. Jadrové elektrárne dodávajú 
elektrinu a teplo na vykurovanie pre priemy-
sel a domácnosti s takmer nulovými emisiami 
skleníkových plynov, čím ročne zabránia emi-
siám približne 3 miliardy ton CO2, čo predsta-
vuje emisie z 1,5 miliardy áut so spaľovacími 
motormi. V súčasnosti je na svete v prevádzke 
443 a vo výstavbe 52 reaktorov.

V minulom roku vyrobili Atómové elektrár-
ne Bohunice 7,9 mil. MWh a AE Mochovce 
7,5 mil. MWh elektriny. Jadrové bloky spoľah-
livo celoročne poskytovali aj podporné služby 
regulácie výkonu a napätia.

Vďaka kombinovanej výrobe elektriny a tep-
la z jadrového paliva sa v roku 2019 v AE Bo-
hunice vyrobilo 1,5 mil. GJ tepla pre tepláren-
ské účely, ktoré bolo dodané cez horúcovody 
do Jaslovských Bohuníc, Trnavy, Hlohovca 
a Leopoldova. Je to najekologickejšie a naj-
lacnejšie teplo vyrobené na Slovensku.

Sme súčasťou regiónu
Slovenské elektrárne si veľmi cenia pod-

poru prevádzky svojich elektrární obyvateľ-
mi žijúcimi v ich okolí. Snažia sa o otvorený 
dialóg s verejnosťou aj prostredníctvom Ob-
čianskych informačných komisií Bohunice 
a Mochovce, v rámci ktorých sa nominova-
ní zástupcovia združení miest a obcí pravi-
delne stretávajú s manažmentom jadrových 
zariadení a vymieňajú si informácie. SE 
majú úprimnú snahu byť dobrým susedom 
a každoročne prispievajú na rozvoj v regió-
noch elektrární nemalými finančnými čiast-
kami, či už vo forme priamych daní, reklamy 
a finančných darov, alebo dobrovoľníckych 

aktivít svojich zamestnancov (Naše mesto, 
Vianočný anjel).

Energoland
Slovenské elektrárne pred piatimi rokmi 

otvorili moderné infocentrum Energoland, 
ktoré sa nachádza pred vstupom do Atómo-

vej elektrárne Mochovce. Jeho expozícia vy-
bavená interaktívnymi zobrazovacími tech-
nológiami približuje návštevníkom príbeh 
energie od vzniku vesmíru až po blízku bu-
dúcnosť. Energoland ponúka viac ako 40 ex-
ponátov, pri ktorých sa návštevníci zabavia, 
ale aj niečo dozvedia.

Najväčšími lákadlami sú 3D kino s filmom 
Odysea energie a niekoľko PC hier s temati-
kou energie a významných objavov – v kto-
rých je potrebné zásobovať mesto elektri-
nou a zabrániť kolapsu siete, tzv. blackoutu; 
na super motorke budúcnosti sa hráči vyda-
jú na cestu z minulosti do budúcnosti a pri-
tom odkrývajú veľké objavy. Návštevníci sa 
môžu nechať nabiť elektrinou, môžu si ju 
skúsiť vyrobiť a dozvedia sa, koľko energie 
vydáva pri šprinte Peter Sagan. Časť expo-
zície je venovaná jadrovej energetike – dajú 
sa tu vidieť stopy ionizujúceho žiarenia, rá-
dioaktívne odpady, alebo sa na chvíľu mô-
žete stať operátorom reaktora. 

Vstup do Energolandu je zdarma a otvo-
rený je Po – Pia od 7.30 h do 15.30 h. Ďalšie 
informácie o podujatiach Energolandu a ka-
lendár pre rezerváciu svojej návštevy nájdete 
na novej webovej stránke www.energoland.sk.
Pre deti vyššieho stupňa základných škôl, 
stredné školy a univerzity z regiónu AE Bo-
hunice vieme na požiadanie dokonca zabez-
pečiť aj dopravu zdarma. – SE –

Energia pre krajinu

  Energoland: 5-hviezdičkové vzdelávacie 
centrum

Výroba 2019
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Za uplynulý rok Obec Jaslovské 
Bohunice opäť získala 1. miesto 
v kategórii obcí v súťaži o najlep-
šie webstránky miest, obcí a sa-
mosprávnych krajov ZlatyERB.sk 
2019. V troch ročníkoch za sebou 
(2017 – 1. miesto, 2018 – 2. miesto, 
2019 – 1. miesto) patrí webstránka 
tejto obce medzi tie najlepšie na 
Slovensku.

Ocenenie prebral zástupca obce po-
čas medzinárodného kongresu ITAPA 
2019, ktorý sa koná každoročne v Bra-
tislave. Ceny ZlatyErb.sk 2019 odo-
vzdával podpredseda NR SR Martin 
Klus, člen Prezídia Únie miest Sloven-
ska Marek Hattas a Miro Drobný, reži-
sér filmu Kto je ďalší?

Obec Jaslovské Bohunice sa ne-
ustále snaží zvyšovať podiel zverej-
ňovaných informácií a otvorených 
dát, prináša nové služby a technoló-
gie na webstránky. Novinkou je skú-
šobné zapojenie umelej inteligencie 
do procesu zverejňovania textov hlá-
sení obecného rozhlasu. Obec reali-
zovala aj projekt osadenia informač-
nej obrazovky do vstupnej chodby 
obecného úradu, aj stránku infoservi-
su z aktuálnymi informáciami z obce. 
Už dnes má obec nové námety na 
zlepšenie, takže stagnácia jej v žiad-
nom prípade nehrozí.

Technickým prevádzkovateľom web 
stránky je spoločnosť Galileo Corpora-
tion, s. r. o.

Z nášho regiónu sa na 5. mieste 
umiestnila aj webstránka Obce Špačin-
ce www.spacince.sk.

Držíme palce nielen Obci Jaslov-
ské Bohunice a jej skvelej webstránke 
www.jaslovske-bohunice.sk, ale i všet-
kým ostatným samosprávam.

 - AB -, foto: archív ZMO

ZlatyERB.sk pre Jaslovské Bohunice

  Zástupcovia ocenených samo-
správ v súťaži ZlatyERB.sk 2019, 
kde v kategórii obcí opakovane 
získala 1. miesto Obec Jaslovské 
Bohunice (4. zľava)
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Pokračujeme v tradícii Samosprávnej 
kvapky krvi a v spolupráci predovšetkým 
s Miestnym spolkom Slovenského Červe-
ného kríža v Trstíne, ktorému patrí poďa-
kovanie za dôkladnú prípravu tohto podu-
jatia. Spoluorganizátorom je tiež Obec 
Trstín a o. z. Malokarpatské partnerstvo. 
Bezpríspevkový mobilný odber krvi sa 
koná pravidelne dvakrát ročne v Kultúr-
nom dome v Trstíne. 

„Darcovia krvi doslovne darujú seba, aby 
zachránili zdravie a život iných. Je to niečo, 

čo nikto od nás nemôže žiadať, čo konáme 
nad rámec svojich povinností,“ vystihol pod-
statu darcovstva biskup košickej arcidiecézy 
Marek Forgáč ešte v júni 2018 na ďakovnej 
sv. omši darcom. Stotožňujeme sa s jeho vý-
rokom a všetkým, ktorí sa obetavo zapájajú 
do tohto humánneho podujatia, z celého srd-
ca ďakujeme! 

V roku 2020 sme už stihli zorganizovať odber 
krvi 11. marca a v súčasnosti Vás opäť pozý-
vame do Trstína 14. októbra 2020 od 8 hodiny. 

 - AB -, foto: archív ZMO 

Doslovne darujú seba
SAMOSPRÁVNA KVAPKA KRVI

  Medzi 29 darcami krvi 9. marca 2019 v KD 
Trstín boli i starosta Dolného Lopašova 
Mário Beblavý (vľavo) a Miloš Herceg, 
starosta Bukovej

  Jesenná Samosprávna kvapka krvi sa uskutočnila 9. októbra 2019. Krv darovalo 23 dar-
cov, medzi nimi starostovia Miroslav Sučák – Bohdanovce nad Trnavou, Miroslav Macko 
– Malženice, Juraj Rábara – Lošonec, Marta Genčúrová, ex starostka – Trstín, Anna Vit-
teková – riaditeľka ZOMOT a ex starostka Bukovej. Podporiť kolegov prišli Miloš Herceg 
a Mário Beblavý, no z dôvodu ochorenia odber možný nebol.

  Miroslav Macko, starosta obce Malženice
má na konte približne 60 odberov

  Miroslav Sučák, starosta obce Boh-
danovce n. T., je na tom rovnako, ako 
kolega z Malženíc
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ZMO, región JE Jaslovské Bohunice 
v spolupráci s Obcou Jaslovské Bohuni-
ce a Základnou školou Jaslovské Bohuni-
ce pripravili 6.6.2019 v športovom areáli 
Jaslovské Bohunice perfektné podujatie – 
5. ročník Športových hier základných škôl 
regiónu JE Jaslovské Bohunice, ktorý sa 
v obci konal už druhýkrát.

Do podujatia sa zapojilo tridsaťjeden zák-
ladných škôl regiónu, 830 žiakov, 90 peda-
gógov. Toto podujatia by nebolo možné re-
alizovať bez 30 žiakov ZŠ J. Bohunice ako 
pomocníkov rozhodcov, 20 študentov SOŠ 
Blahoslavenej Laury v Trnave ako pomocní-
kov pre jednotlivé školy, dozor pri atrakciách, 
rozhodcov, Miestnej organizácie Slovenské-
ho Červeného kríža Trstín a 4 dám, ktoré tvo-
rili našu „stanicu prvej pomoci“, pomocníkov 
– starostov ZMO, ktorí prišli podporiť svoje 

školy a ďalšieho personálu obce – moderá-
torky, zvukára atď. 

K dispozícii bolo päť futbalových ihrísk pre 
dve vekové kategórie, štyri ihriská v halách 
na vybíjanú pre 2 vekové kategórie, priestory 
pre atletiku: skok z miesta, beh na 340 m, beh 
50 m, štafeta 4 x 50 m (3 vekové kategórie). 

Deti využívali aj rôzne atrakcie – nafukova-
cie zábavky, maľovanie na tvár, jumping na 
20 trampolínach s inštruktorkami. Jumping 
mal veľký úspech – dynamická hudba, veselé 
a motivujúce inštruktorky, skvelý pohyb, a pre-
to si ho v roku 2020 zopakujeme. 

Slovenské elektrárne, a. s., pripravili vedo-
mostnú súťaž o ceny, kde súťažiaci získali in-
formácie o energetike. Občerstvenie dopĺňal 
džúsový automat, bufet, pripravené boli dar-
čeky, medaily, diplomy a iné. To všetko bolo 
potrebné zabezpečiť, zorganizovať, zosúladiť, 
aby sa účastníci hier mohli stretnúť. Každá 
škola získala na športových hrách diplom za 
účasť a fair play, každý účastník získal medai-
lu a malý darček, ktorým bola „ľadvinka“ – taš-
tička s logom hier v modrom a červenom fa-
rebnom prevedení.

Finančnú podporu poskytli: Jadrová a vyra-
ďovacia spoločnosť, a. s., Trnavská vodáren-
ská spoločnosť, a. s., Komunálna poisťovňa, 
a. s., Slovenská sporiteľňa, a. s. – ďakujeme!

Poďakovanie za spoluprácu a pomoc patrí 
Obci Jaslovské Bohunice, Základnej ško-
le Jaslovské Bohunice, starostom, ktorí ve-

novali svoj čas a energiu pri organizovaní 
podujatia. Starostovia okrem podporovania 
vlastných škôl stihli pomôcť aj pri distribúcii 
občerstvenia, dekorovaní medailami, odo-
vzdávaní vecných cien či dohliadaní na ply-
nulý chod akcie.

Nedá sa slovne popísať, aký bol tento deň. 
Bolo ho treba zažiť! Radosť súťažiacich detí, 
ich bezprostredné komentáre, pochvaly z úst 
niektorých účastníkov... 

Ďakujeme i my účastníkom, pretože bez 
nich by toto podujatie nezapísalo už päť ro-
kov. I počasie bolo príjemné, teplota „tak aku-
rát“ – všetko sme úspešne zvládli a zdá sa, 
že i k spokojnosti účastníkov. 

Tento rok sa opäť stretneme na športových 
hrách v Jaslovských Bohuniciach 11. júna 2020. 
 - AB -, foto: archív ZMO

Maxi starosti – mega radosti!
ŠPORTUJE CELÝ REGIÓN

  Slávnostný nástup 31 základných škôl 
regiónu na futbalovom ihrisku v Jaslov-
ských Bohuniciach 6. júna 2019 o 8.30 h 
v úvode so štátnou hymnou, príhovo-
rom domácej starostky Boženy Kraj-
čovičovej a predsedu ZMO Maroša Sa-
gana – piaty ročník Športových hier 
ZŠ regiónu JE Jaslovské Bohunice bol 
odštartovaný

  Tradiční účastníci podujatia – deti zo Zá-
kladnej školy Rakovice aj so starostom 
obce Dušanom Dalošom, ktorý pravidel-
ne fandí škole v obci a športu celkovo

  Novinkou na športových hrách ZŠ v roku 2019 bol jumping, kde si na 20 trampolínach 
zaskákali s veľkou chuťou mladší aj starší žiaci 
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Druhý ročník športového podujatia pre 
zamestnancov obecných úradov ZMO, re-
giónu JE Jaslovské Bohunice sa konal 
27. júna 2019 opäť v priestoroch letného 
kúpaliska Cífer – Pác. Krásne prostredie 
kúpaliska, množstvo zelene, športovísk, 
čistučká a osviežujúca voda v bazénoch, 
úžasné počasie tvorili rámec podujatia pre 
145 účastníkov so skvelou náladou. 

Deň bol ako stvorený na šport – relax – výme-
nu skúseností. Všetci mohli využívať priestor na 
jogu, jumping, aerobik vo vode, plážový volejbal, 
tenis, bedminton, šach, pingpong – teda zašpor-
tovať si, ale i vychutnať si stretnutia a posede-
nia s kolegami v priateľskej atmosfére, pri dob-
rej kávičke, skvelej muzike. I počasie nám hralo 
do karát. K tomu skvelý obed z kuchyne priamo 
v areáli – nuž, nevýslovná spokojnosť... Všetci 
prítomní potvrdia, že čas, ktorý podujatiu veno-
vali, bol využitý na maximum. 

A čo tretí ročník? Samozrejme, privíta nás 
opäť Cífer – Pác v termíne 24. júna 2020! Teší-
me sa na stretnutie. -AB -, foto: archív ZMO

Oddych i zábava „tak akurát“
ŠPORTOVÝ DEŇ PRE ZAMESTNANCOV OBECNÝCH ÚRADOV REGIÓNU JE JASLOVSKÉ BOHUNICE

  Kúpalisko Cífer – Pác poskytlo 27.6.2019 svoje priestory 145 účastníkom druhého ročníka podujatia Športové hry pre zamestnancov 
členských obcí ZMO – na snímke väčšina z nich

  Tradične najväčšiu skupinu účastníkov športového podujatia v Cíferi tvorili zamestnankyne 
OcÚ J. Bohunice, dokonca v „spoločnej uniforme“, čo je skvelý príklad aj pre iné obce

  Športovalo sa na suchu i vo vode, účastníci využili všetky kapacity športovísk či bazénov
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Aj v priebehu roku 2019 reprezentova-
li starostovia – futbalisti naše regionálne 
združenie, a to hneď na dvoch úrovniach. 
Starostovské futbalové družstvo ZMO 
odohralo 13 zápasov na rôznych poduja-
tiach v obciach a mestách regiónu s bi-
lanciou osem výhier, tri prehry a štyri re-
mízy. V roku 2019 sme dostali pozvánku 
od našich kolegov z východu na odohratie 
priateľského zápasu. Ten sme absolvova-
li v auguste v Stropkove s výsledkom 3:3. 
Ďakujeme kolegom „východniarom“ za po-
zvanie aj program, ktorý pre nás pripravili.

Druhá úroveň bola reprezentačná, kde pod-
statnú časť mužstva tvoria práve starostovia 
nášho regiónu. Na pozvanie ukrajinskej strany 
sme vycestovali na priateľský futbalový zápas 
do Odesy. Dôvodom cesty na Ukrajinu bola 
účasť na XV. fóre ukrajinských obcí v Odese 
v termíne 18. – 20.6.2019 a ďalším progra-
mom bol futbalový zápas, kde sme v Odese 
zvíťazili 4:1 a dokázali naše postavenie aktu-
álnych majstrov Európy. Na jeseň sme recip-
ročne pozvali kolegov z Ukrajiny na odvetný 
zápas na Slovensko do Piešťan. Zápas skon-

čil naším víťazstvom 3:1. Týmto chceme po-
ďakovať všetkým, ktorí pomohli pri zorganizo-
vaní tejto akcie. 

Najlepším strelcom družstva za rok 2019 bol 
Slavomír Pocisk, starosta Jablonca s 13 gólmi.

V roku 2020 nás čaká náročná úloha. Ako 
aktuálny majstri Európy sme sa pred štyr-
mi rokmi v Uherskom Hradišti (CZ) zaviazali 
zorganizovať Majstrovstvá Európy vo futba-

Mužstvo starostov stále v kurze 
SAMOSPRÁVNY FUTBAL V ROKU 2019

 Súper    Dátum         Výsledok  Miesto Strelci gólov
 Cífer 13.5.2019 4:3 Cífer Nemeček 3, Pocisk 1
 Suchá n. P. 20.5.2019 4:0 Suchá nad Parnou Pocisk 3, Červenka 1
 Piešťany 27.5.2019 3:3 Piešťany Pocisk 1, Kusý 2
 Streženice 3.6.2019 2:2 Streženice Pocisk 1, Nemeček 1
 SK Internacionáli 15.6.2019 2:3 Špačince Jazvinský 2
 Ukrajina 19.6.2019 4:1 Odesa Beblavý 1, Macho 1, Sagan 1, Bobocký 1
 Šoporňa 5.8.2019 2:1 Šoporňa Pocisk 1, Červenka 1
 Košeca 19.8.2019 3:0 Košeca Červenka 1, Záhora 1, Brtáň 1
 Východ – Západ 21.8.2019 3:3 Stropkov Červenka 1, Pocisk 1, Nemeček 1
 Ružindol 26.8.2019 3:2 Ružindol Nemeček 1, Kusý 1, Kráľovič 1
 Pusté Sady 16.9.2019 5:1 Pusté Sady Šiška 1, Pocisk 1, Jazvinský 1, Bobek 1 Sagan 1
 Cífer 30.9.2019 4:2 Cífer Beblavý 2, Pocisk 1, Nemeček 1
 H. Lefantovce 11.10.2019 3:7 Horné Lefantovce Škodáček 1, Macho 1, Nemeček 1
 Cífer 14.10.2019 2:4 Cífer Pocisk 1, Matušík 1
 Ukrajina 6.11.2019 3:1 Piešťany Pocisk 2, Záhora 1
 Dolný Lopašov 11.11.2019 3:1 Dolný Lopašov Nemeček 1, Jazvinský 1, Brtáň 1

  V novej športovej hale v Cíferi sa 22.2.2019 uskutočnil tradičný zimný futbalový turnaj 5 družstiev samosprávy v zastúpení 5 družstiev, 
hra v trvaní 1 x 20 minút s výsledkom: 1. miesto – starostovia Západ, 2. miesto: starostovia Východ, 3. miesto: Asociácia vzdelávania 
samosprávy. Najlepší strelec: Adrián Macho – Šoporňa. Najlepší brankár: Juraj Hrišo, Streženice.

  Futbalová reprezentácia starostov Slo-
venska (22 účastníkov) sa zúčastnila 
na XV. fóre ukrajinských obcí v Odese. 
Delegácia Slovenska, v ktorej malo za-
stúpenie i ZMO, región JE Jaslovské 
Bohunice, mala naplnený pracovný 
program: účasť na kongrese Ukrajin-
ského fóra obcí, účasť na slávnostnej 
recepcii na pozvanie predsedu Ukra-
jinského združenia miest (AUC) a pri-
mátora mesta Kyjeva Vitaliya Klitschka 
a generálneho tajomníka Kongresu 
miestnych a regionálnych samospráv 
Rady Európy Andreasa Kiefera.
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le starostov. V auguste minulého roku sme 
založili združenie Futbalová asociácia sta-
rostov Slovenskej republiky (FASSR), ktorá 
bude organizátorom tohto podujatia. 

Majstrovstvá sa budú konať od 18. do 
22. mája 2020 na športoviskách Slávie Tr-
nava s tým, že finálové zápasy sa odohrajú 
v CITY ARÉNE. Všetkých týmto pozývame 
na pripravované podujatie.

Na záver chceme poďakovať všetkým kole-
gom, ktorí nás pozvali na podujatia v svojich 
obciach, zabezpečili skvelú atmosféru. Pripá-
jam prehľad všetkých odohraných zápasov 
futbalového družstva starostov.

 IVAN ŠIŠKA, starosta – Borovce
 Foto: archív

  XV. fórum ukrajinských obcí v Odese 
(Ukrajina) 18. – 20.6.2019, kde sa sloven-
ská delegácia starostov stretla i s primá-
torom Kyjeva Vitaliyom Klitschkom – na 
fotografii s ním diskutuje Mgr. Maroš 
Sagan, predseda ZMO 

  Delegácia slovenskej samosprávy v Odese reprezentovala nielen svojou účasťou na 
konferencii, ale 19.6.2019 i na futbalovom štadióne, a to na výbornú – Slovensko zvíťazilo

  Na futbalovom štadióne Černomorec (Odesa) s kapacitou vyše 34 tisíc divákov sa usku-
točnil 19.6.2019 futbalový zápas reprezentácií starostov Ukrajiny a Slovenska, v ktorom 
Slováci zvíťazili jednoznačne 4:1

  Starostovia ZMO si počas roka 2019 zahrali 27.5.2019 aj s futbalovou partiou Piešťan – napriek dažďu ako vždy s nadšením a výslednou 
remízou 3:3
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  V termíne 5. – 7.11.2019 sa uskutočnilo 
podujatie zamerané na transfer skúse-
ností a príkladov dobrej praxe z procesu 
decentralizácie verejnej správy na Slo-
vensku za účasti starostov Slovensko 
a Ukrajina. Účastníkmi stretnutie boli 
starostovia ZMO, región JE Jaslovské 
Bohunice, ale i zástupcovia ďalších re-
giónov Slovenska, zástupcovia ukrajin-
ských samospráv. Delegáciu 20 staros-
tov a primátorov Ukrajiny, predstaviteľku 
Ukrajinského združenia miest a zástup-
cov starostov regiónu prijal na radnici 
i primátor mesta Piešťany PhDr. Peter 
Jančovič, PhD. Na stretnutí sa zúčastnili 
i zástupcovia ZMOS a župan Trnavské-
ho samosprávneho kraja Jozef Viskupič, 
ktorý privítal delegáciu na území Trnav-
ského samosprávneho kraja. Podujatie 
podporila Jadrová a vyraďovacia spoloč-
nosť, a. s.

  Súčasťou programu so starosta-
mi z Ukrajiny bol i futbalový zápas 
výberu starostov Slovenska a Ukra-
jiny, ktorý sa uskutočnil v stredu 
6.11.2019 na štadióne PFK Piešťany. 
Išlo o odvetu, keďže tieto dve druž-
stvá sa stretli už v júni 2019 v Ode-
se. Slovensko vtedy zvíťazilo 4:1. 
Ukrajinskí starostovia prišli preto 
s cieľom zvíťaziť, čo sa im však 
nepodarilo. Po slávnostnom nástupe 
s vlajkami oboch štátov, zaspievaní 
štátnej hymny Ukrajiny a Slovenska 
sa prítomným prihovoril i predseda 
ZMOS Branislav Tréger. Slovensko 
v Piešťanoch zvíťazilo 3:1, góly Sla-
vo Pocisk, starosta Jablonca  (2), 
Jozef Záhora, starosta Oravského 
Podzámku (1). Nie nadarmo sú slo-
venskí starostovia majstri Európy 
vo futbale.

  Žiadne športové podujatie nie je „to pravé orechové“ bez 
fanúšikov, kolegov – starostov ZMO, ktorí dokážu vytvoriť 
športovú náladu – tí skalní nechýbali ani 6.11.2019 v Pieš-
ťanoch na zápase Slovenska s Ukrajinou – duel sa vyda-
ril, Slováci strelili tri góly a inkasovali len jeden

  Zápas Slovensko : Ukrajina na futbalovom štadióne v Piešťanoch 
6.11.2019 otvoril slávnostným výkopom predseda ZMOS Branislav Tréger
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Priaznivcov futbalu pozývame na 4. Maj-
strovstvá Európy starostov v (malom) fut-
bale, ktoré sa uskutočnia v dňoch 18. – 22. 
mája 2020 v Trnave. Celé športové podu-
jatie sa bude konať v priestoroch areá-
lu Slávia Trnava. Mesto Trnava je v roku 
2020 Európskym mestom športu, a pre-
to toto významné futbalové podujatie do 
neho jednoznačne patrí. Slávnostné otvo-
renie majstrovstiev sa uskutoční 18.5.2020 

o 10. h, prvý zápas o 11. h. Finálový zápas 
o titul majstra Európy vo futbale starostov 
bude odohraný 22.5.2020 o 17. h. 

Aktuálne sú prihlásené mužstvá: Slovensko 
I. a II., Česko I. a II., Nemecko, Južné Tirol-
sko, Taliansko, Slovinsko, Poľsko, Chorvát-
sko, Moldavsko. Rokuje sa o účasti Rakúska, 
Ukrajiny, Čiernej Hory a Fínska. 

Starostovia Slovenska, kde základ maj-
strovského tímu tvorili starostovia ZMO, re-
gión JE Jaslovské Bohunice, sú stále úradu-
júcimi Majstrami Európy z tretích ME v Českej 
republike v roku 2016. 

Hlavným organizátorom ME je Futbalová 
asociácia starostov Slovenska (FASSR), ktorá 
je občianskym združením v zmysle Zákona č. 
83/1990 Zb. o združovaní občanov v platnom 

znení. Vznikla v roku 2019. Jej základným cie-
ľom je združovať samosprávy a ich predsta-
viteľov za účelom organizácie futbalovej re-
prezentácie samospráv Slovenskej republiky. 
Jedným z členov asociácie je i ZMO, región 
JE Jaslovské Bohunice. 

O bližšom programe, rozpise zápasov bu-
deme priebežne informovať mailom, informá-
cie priebežne nájdete i na www.euro-mayors.
eu a www.fassr.sk.

Súčasne už teraz srdečne pozývame na zá-
pasy Majstrovstiev Európy vo futbale staros-
tov 18. – 22. mája 2020 v Trnave. Veríme, že 
slovenská reprezentácia bude mať ďalšieho 
hráča na ihrisku – svoj fanklub, ktorý podporí 
výsledky svojich kolegov na trávniku. 

 Tešíme sa na stretnutia a dobrý futbal. 
 - AB -, foto: archív ZMO

Obhájime svoje majstrovstvo?
MAJSTROVSTVÁ EURÓPY STAROSTOV VO FUTBALE BUDÚ V NAŠOM REGIÓNE

  Majstri Európy vo futbale starostov – starostovia Slovenska aj so svojimi vernými fanúšikmi v máji 2016 v Uherskom Hradišti (CZ) po 
finálovom zápase s Talianskom

  Súčasťou recipročnej návštevy ukrajinských starostov na Slovensku bol odvetný zápas, v ktorom slovenský výber starostov zvíťazil 3:1
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Stretnutie starostiek a starostov vo via-
nočnej atmosfére sa už po štvrtýkrát usku-
točnilo v Penzióne Hubert v Ružindole – 
tento raz 12. decembra 2019. Program sa 
niesol v duchu ZMO MUSIC AWARDS 2019.

Nominovaní boli: Michal Tučný – Siladice, 
Duo Jamaha – Dolný Lopašov a Jablonec, 
súrodenci Peter a Júlia Hečkovci – Šalgoč-
ka a Vinohrady nad Váhom, Elton John – Ru-
žindol, Paľo Habera – Suchá nad Parnou, 
Lady Gaga a Bradly Copper – Dolné Zeleni-
ce a Dobrá Voda. Na všetko dohliadala odbor-
ná porota: Adam Ďurica – Pusté Sady, Marta 
Jandová – ex Zvončín, Adele – Horné Zele-
nice, Simon Cowel – Ratkovce. Moderátormi 
večera boli Adela Banášová – Šúrovce a Leoš 
Mareš – Zemianske Sady. Absolútnymi víťaz-
mi sa stali: Lady Gaga a Bradly Copper, kto-
rí preukázali skvelý spevácky výkon, ale tiež 
„image“ – jednoducho naše STARS.

Publikum bolo úžasné, výzdoba krásne via-

nočná, večera všetkým chutila, DJ hral tradič-
ne k spokojnosti, všetci prítomní zmenili ná-
ladu z pracovnej na vianočnú. Vládla dobrá 
nálada, pohoda, stretnutie kolegov a priateľov, 
čo bolo i hlavným cieľom tohto stretnutia. Za 
tým všetkým, naoko „jednoducho – bláznivým“ 
programom bolo veľa energie, nápadov. Pod-
pora nominovaných účinkujúcich publikom 
bola dôležitá, všetci sa však skvelo zabavili, 
obdivovali odvahu a výkony spevákov, poroty 
aj moderátorov – naozaj zážitok pre všetkých. 

Poďakovanie patrí všetkým zainteresova-
ným, mimoriadne však Daške Jakubcovej – 
Dolné Zelenice, u ktorej pred štyrmi rokmi ná-
pad toto podujatie organizovať vznikol a bola 
hnacím motorom pre celý realizačný tým. Ďa-
kujeme účinkujúcim za skvelé výkony, odva-
hu, a všetkým účastníkom za to, „že prišli“.

Aj v roku 2020 plánujeme spoločne „viano-
covať“, a to vo štvrtok 3. decembra v Ružindo-
le! (Kde inde?) ANDREA BRIESTENSKÁ

 Foto: archív ZMO

Hviezdne obsadenie – super výkony
ŠTVRTÝ ROČNÍK VIANOČNÉHO VEČIERKA – ZMO MUSIC AWARDS 2019

  Spoločná záverečná pieseň účinkujúcich po vyhlásení výsledkov prestížneho večera

  Víťazné vystúpenie – Lady Gaga a Bradley Cooper s pesničkou Shallow z filmu Zrodila sa hviezda

  Hviezdna zostava ZMO Music Award 2019 v Penzióne Hubert v Ružindole


